

အမျက်ဒေါသ မရှိ
အမျက်ဒေါသသည် ဆင်းရဲစေ၏။ စိုးရိမ်ပူပန်ရ၏။
ထို့ကြောင့် အမျက်ဒေါသကို ပယ်နိုင်ရန် သည်းခံတတ်သော
စိတ်ကို မွေးမြူရာ၏။ အမျက်ဒေါသမရှိ သည်းခံခြင်းဂုဏ်
နှင့် ပြည့်စုံတော်မူသော ရဟန္တာမြတ်တို့၏ ဂုဏ်ကျေးဇူးကို
အောက်မေ့ကြည်ညိုရာ၏။ **ခုဒ္ဒကနိကာယ် (ဓမ္မပဒ - ၄၀၀)**

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ တော်သလင်းလဆန်း ၁ ရက် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာ ၂ ရက်၊ သောကြာနေ့၊ အတွဲ (၅၅)၊ အမှတ် (၃၃၃)

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံအား ဂုဏ်ပြုပါ၏။

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - (၂၁) ရာစုပင်လုံ ဒုတိယနေ့ အစည်းအဝေးဆက်လက်ကျင်းပ



နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁
ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံ ဒုတိယနေ့ အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂ (MICC-2) ၌ ဆက်လက်ကျင်းပသည်။ (အပေါ်ပုံ)
သဘာပတိအဖွဲ့ဝင်များ
ယနေ့ အစည်းအဝေးတွင် သဘာပတိအဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းကိုယ်စားလှယ် ပဒိုစောကွယ် ထူးဝင်း၊ အစိုးရကိုယ်စားလှယ် ဦးသိန်းဆွေ ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးခွန်မောင်သောင်း၊ တပ်မတော်ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်ချုပ်

စိုးနိုင်ဦးနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီကိုယ်စားလှယ် ဦးဉာဏ်ဝင်းတို့က ဆောင်ရွက်ကြသည်။
သဘာပတိ ပဒိုစောကွယ်ထူးဝင်းက အဖွဲ့အမှတ်စကားပြောကြားရာတွင် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံ တက်ရောက်ကြသည့် အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးမှ အနာဂတ်မြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်းနေထိုင်ကြသည့် တိုင်းရင်းသားများအားလုံး စည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် အနာဂတ်မြန်မာနိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို မိမိတို့အဖွဲ့အစည်းအသီးသီး၏ အမြင်သဘောထားများကို တင်ပြကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းကဲ့သို့ တင်ပြကြရာတွင် မိမိတို့၏ မတူညီသောရင်ဆိုင်ဖြတ်သန်းလာရသည့်
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ *

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီးတို့ ဘရူနိုင်းနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးထွက်ခွာ
စာမျက်နှာ-၆

အားလုံးအတွက် (၂၁)ရာစုပင်လုံ

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁) ရာစုပင်လုံကို ဩဂုတ်လ ၃၁ ရက်နေ့တွင် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ခဲ့ပါပြီ။ လွတ်လပ်ရေးရသည့်အချိန်မှစ၍ မငြိမ်းမချမ်းဖြစ်ခဲ့သော မြန်မာနိုင်ငံရေးနှင့် ပြိုကွဲခဲ့ရသော တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးတို့ကို ပြန်လည်တည်ဆောက်မည့်အရေးပါသော ခြေလှမ်းတစ်ရပ်အဖြစ် (၂၁)ရာစုပင်လုံကိုကျင်းပနိုင်ခဲ့ပါပြီ။

ညီလာခံကျင်းပရေးခန်းမကြီးအတွင်း နိုင်ငံရေးအင်အားစုအသီးသီးနှင့် တိုင်းရင်းသားစုံညီတို့၏ အသွေးအရောင်အမျိုးမျိုးရှိသော ရိုးရာဝတ်စုံများဖြင့် မြင်တွေ့ရသည်မှာ ကျေနပ်အားရဖွယ်ကောင်းလှသည်။ တက်ရောက်သူအားလုံးတွင်လည်း ကျေနပ်အားရမှု၊ ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာရုံမတိုကို မြင်တွေ့နေရသည်။ ဤသို့သော သမိုင်းဝင်နေ့ကို တက်ရောက်ပါဝင်ခွင့်ရခြင်းမှာ ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာပင်ဖြစ်ပေသည်။

သို့ကြောင့်ပင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ မိန့်ခွန်းတွင် “ဒီခန်းမကြီးဟာ ငြိမ်းချမ်းရေးကို မြတ်နိုးတန်ဖိုးထားတဲ့ ဧည့်သည်တော်များ၊ ကိုယ်စားလှယ်များနဲ့သာ ပြည်နေ့ရုံမက၊ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းက ကျွန်ုပ်တို့အပေါ် စိတ်ကောင်းစေတနာထားတဲ့ မိတ်ဆွေများရဲ့ မျှော်လင့်ချက်တွေ၊ ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်သူ့ပြည်သားတွေရဲ့ အိပ်မက်တမ်းတချက်တွေနဲ့ လျှံနေပါတယ်” ဟု ပြောသွားသည်။ ဤသို့ အိပ်မက်တမ်းတချက်များနှင့် လျှံနေရခြင်းမှာလည်း မငြိမ်းချမ်းသော ကာလရှည်ကြာလှသောကြောင့်ဟုပင် ဆိုရပါမည်။ မည်မျှကြာသနည်းဆိုသော် ကမ္ဘာတွင် အရှည်ကြာဆုံး ပြည်တွင်းပဋိပက္ခဟုပင် ဆိုနိုင်ပါသည်။

လွတ်လပ်ရေးရပြီးသည့်မှစ၍ နှစ်ပေါင်း ၇၀ နီးပါးကာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံသည် ပါလီမန်ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ဖြတ်သန်းဖူးသည်။ စစ်တပ်အာဏာသိမ်းမှုကို ကြုံတွေ့ဖူးသည်။ ဆိုရှယ်လစ်စနစ်ကိုလည်း ဖြတ်သန်းဖူးသည်။ ထို့နောက် ၈၈ လူထုအရေးတော်ပုံကြီးပြီးနောက် စစ်အာဏာရှင်စနစ်ကို ဖြတ်သန်းခဲ့ရပြန်သည်။ လွတ်လပ်ရေးနှင့်အတူ ပေါ်ထွက်လာသော အယူဝါဒရေးရာလက်နက်ကိုင်များ ၁၉၉၀ တွင် ချုပ်ငြိမ်းသွားခဲ့သော်လည်း ဆက်လက်ကျန်ရှိနေသည့်မှာ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်များ ဖြစ်ပေသည်။ ခေတ်အဆက်ဆက်က ပြည်တွင်းစစ်ချုပ်ငြိမ်းဖို့ နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသော်လည်း အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပန်းတိုင်နှင့် အလှမ်းကွာခဲ့ရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မအောင်မြင်ခဲ့သော သမိုင်းဖြစ်စဉ်များကို သင်ခန်းစာယူပြီး ယနေ့ခေတ်၊ ယနေ့အချိန်အခါတွင် ကျွန်ုပ်တို့အားလုံးစုပေါင်းပြီး သမိုင်းသစ်ကို ရေးသားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပေသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးရသည့်သည့်မှာ ကြာမြင့်ခဲ့ပါပြီ။ တိုင်းပြည်သည်လည်း ဒေသတွင်း နောက်အကျဆုံးနိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်နေရသည်။ “အချိန်လွန်နေပြီဖြစ်သော ငြိမ်းချမ်းရေး” ဟု နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က သုံးနှုန်းသွားသည်။ ထို့ကြောင့်ပင် ယခုကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများသည် ဒီကနေ့အခန်းထဲတွင်ရှိနေသော လူများ၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် အဓိကမဟုတ်ဘဲ အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်များ စိတ်ရောက်ပါပဲ ငြိမ်းချမ်းလုံခြုံစွာ ရှင်သန်ကြီးပြင်းလာနိုင်ဖို့အတွက်ဖြစ်ကြောင်း၊ နောက်လာမယ့်မျိုးဆက်များဟာ ပဋိပက္ခများ၊ ဆုံးရှုံးနစ်နာမှုများကြောင့် စိတ်၊ ခန္ဓာဒဏ်ရာအနာတရတွေ ဘယ်တော့မှ မရသင့်တော့ကြောင်းလည်း ထည့်သွင်းပြောကြားသွားသည်။

ယနေ့အဓိကတာဝန်မှာ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ၏ မူလဇာစ်မြစ်ဖြစ်သည့် နိုင်ငံရေးပြဿနာများကို ဖြေရှင်းနိုင်ဖို့ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ဖြေရှင်းနိုင်ရန် အဓိကလိုအပ်ချက်မှာ အပြန်အလှန်နားလည်မှု၊ အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှုနှင့် ပူးပေါင်းအခြေရှာနိုင်ရန်ပင် ဖြစ်သည်။ ၁၉၄၇ ခုနှစ် (၂၀) ရာစုပင်လုံကာလလည်း ပြည်သူ့လူထုအားလုံး၏ လွတ်လပ်ရေးအတွက် မျှော်လင့်ချက်များကို ညီညွတ်ခြင်း၊ ပေါင်းစည်းခြင်းနှင့် အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုပင်လုံစိတ်ဓာတ်မှာ ယခုရောက်ရှိနေသော (၂၁) ရာစုတွင်လည်း မရှိမဖြစ်လိုအပ်ချက်ပင်ဖြစ်နေပါသည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားရာတွင် MPC ကို ထူထောင်ပြီး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကို ကြိုးပမ်းခဲ့သော သမ္မတဟောင်း ဦးသိန်းစိန်ဦးဆောင်ခဲ့တဲ့ အစိုးရအဖွဲ့ကို ဂုဏ်ပြုကြောင်း၊ ယခင်အစိုးရက ငြိမ်းချမ်းရေးဆောင်ရွက်မှုကို ယခုကျန်မတို့က ဆက်လက်ပြီး တည်ဆောက်သွားပါမယ်ဟုလည်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့်ပင် ယခုရရှိထားသော တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး

စာချုပ်ကိုအခြေခံ၍ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းပြုပြင်ထားသော နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုမူဘောင်ဖြင့် (၂၁) ရာစုပင်လုံကို ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ ယခုလိုစုံညီ ညီလာခံကြီးများကို ခြောက်လတစ်ကြိမ် ကျင်းပရန် ရည်ရွယ်ထားရာ ကြားကာလများတွင်လည်း အမျိုးသားအဆင့် ဆွေးနွေးပွဲများကို ဒေသအလိုက်၊ အကြောင်းအရာအလိုက်၊ လူမျိုးအလိုက် ဆွေးနွေးမှုများ ရှိနေဦးမည်ဖြစ်သည်။ ယခုညီလာခံတွင် မပါဝင်နိုင်ကြသေးသော အဖွဲ့များအတွက်လည်း နောင်ညီလာခံများတွင်ပါဝင်ရန် လမ်းဖွင့်ထားသည်ဖြစ်ရာ အနာဂတ်ကာလတွင် ပိုမိုပြည့်စုံသော၊ ပိုမိုအောင်မြင်သော အားလုံးအတွက် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းမှုများကို မြင်တွေ့လာရစရာရှိပါကြောင်း တင်ပြရပါမည်။



မြိတ်မြို့တွင် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁)ရာစု ပင်လုံကို ဂုဏ်ပြုပွဲကျင်းပ



မြိတ် စက်တင်ဘာ ၁

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁) ရာစုပင်လုံအား ဂုဏ်ပြုပွဲကို မြိတ်မြို့ ကမ်းနားလမ်း ပုလဲရတနာခန်းမရှေ့၌ ဩဂုတ် ၃၁ ရက် ညနေ ၄ နာရီက ကျင်းပခဲ့ရာ မြိတ်မြို့ နယ် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ်တပ်ဦးမှ အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြိတ်ခရိုင် တက္ကသိုလ်များ၊ ကျောင်းသားသမဂ္ဂမှ အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြိတ်ခရိုင် ၈၈ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပွင့်လင်းလူ့အဖွဲ့အစည်းဝင်များ၊ မြိတ်ခရိုင် တောင်သူလယ်သမားသမဂ္ဂဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြိတ်ခရိုင် (၂၁) ရာစု Onlie မောင်နှမအဖွဲ့မှအဖွဲ့ဝင်များ၊ လမ်းစပရဟိတအဖွဲ့ (မြိတ်) မှ တာဝန်ခံနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဒေသခံပြည်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ထောက်ခံကြိုဆိုပွဲတွင် တက်ရောက်လာသူများထဲမှ ဦးတင်ကိုဦးနှင့် ဒေါ်အမာနီတို့က ပင်လုံညီလာခံ ထောက်ခံရခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး ဦးတင်ကိုဦးက ပင်လုံဆိုတာကဗျာအား ရွတ်ဆို၍ တက်ရောက်လာသူများက စစ်ပွဲတွေချက်ချင်းရပ်၊ ကျည်ဆန်တွေအစား ပန်းများပွင့်စေ၊ (၂၁) ရာစုပင်လုံညီလာခံအား ထောက်ခံကြိုဆိုပါသည်ဟု ကြွေးကြော်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခိုင်ထူး (ပြန်/ဆက်)

(၂၁)ရာစု ငြိမ်းချမ်းရေးပန်း

- * ရွှေချိုးဖြူ ဟန်ဝင့်လို့ မိုးထက်သို့ဆင့်ပျံ တိုးတက်ဖို့မြန်မြန် ကြိမ်ဖန်ဖန် ကူသံပေး ငြိမ်းချမ်းရေးအောင်လံတော် ရောင်ပြန်နှော် လွှင့်ထူစို့လေး.....။
- * ငြိမ်းချမ်းရေးအောင်လံစိုက်လို့ မှောင်မိုက်လ အလင်းဖြာ “၂၁ ရာစုပင်လုံ” မှာ ပေါင်းဆုံကာ ညီနောင်ရင်းတို့ ဟန်မထယ် မာန်ဆွယ်ကင်းပါလို့ လက်ချင်းရယ် သွယ်သွယ်ယှက် လှမ်းတက်စို့လေး.....။
- * လှမ်းပါတဲ့ လှမ်းပါ ငြိမ်းချမ်းရေးပန်းတိုင်အရောက် လှမ်းလျှောက်ကြပါ ပြည်သူတွေမျှော်ကြတာ ငြိမ်းချမ်းရေးအောင်ပန်းပါ လက်လှမ်းခါခါယူလို့ ပြည်သူအတွက် ပေးဆက်ကမ်း ငြိမ်းချမ်းရေးအောင်ပန်း (၂၁)ရာစုပင်လုံညီလာခံကို ဂုဏ်ပြုလျက် သူဇာနည်(ဈာပုံ)

ရေဘေးသင့်သူများအတွက် ရေသန့်ဘူး ထမင်းဘူးနှင့် မုန့်များလှူဒါန်း

တပ်ကုန်း စက်တင်ဘာ ၁ နေ့ပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ် သံပရာကုန်းကျေးရွာအုပ်စု သံပရာကုန်းနှင့် လက်ပံအိုင်ကျေးရွာပြည်သူများအတွက် ယာယီကယ်ဆယ်ရေးစခန်း ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည့် လက်ပံအိုင်ကျေးရွာသို့ စက်တင်ဘာ ၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက သောက်ရေသန့်ဘူး၊ ထမင်းဘူးနှင့် မုန့်မျိုးစုံများ သွားရောက်လှူဒါန်းကြကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းသို့ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ ဦးစီးမှူး၊ ဦးကျော်ဟိန်နှင့် ဝန်ထမ်းများက ငွေတောင်တပ်ကုန်း RO သောက်ရေသန့်ဘူးကြီး ၂၅၀၊ ဘုရင့်နောင်ရပ်ကွက်၊ မြဝတီရပ်ကွက်၊ အနော်ရထာရပ်ကွက်များမှ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ဦးဆောင်၍ စေတနာရှင်ပြည်သူများစုပေါင်းကာ နံနက်စာ၊ နေ့လယ်စာ၊ ညနေစာအဖြစ် တစ်ရပ်ကွက်လျှင် ထမင်းဘူး ၅၀၀ စုစုပေါင်း ထမင်းဘူး ၁၅၀၀ နှင့် ရေသန့်ဘူး၊ မုန့်မျိုးစုံများ ဒေသခံပြည်သူများ လက်ဝယ်အရောက်ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တစ်စိုးလွင်

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း		၁-၉-၂၀၁၆	ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။
ရွှေဈေးနှုန်း (အောင်သမာဓိ)		နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘတ်)	
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၈၄၉၀၀၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၉၉၀၀၀
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၈၄၉၀၀၀
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း (တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်			
ဒီဇယ်	၅၃၀ / ၅၅၀	ကျပ်	
အောက်တိုန်း	၅၂၀ / ၅၄၀	ကျပ်	
အောက်တိုန်း	၆၀၀ / ၆၂၀	ကျပ်	
ပရီမီယံဒီဇယ်	၅၅၀ / ၅၈၀	ကျပ်	
အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၂၁၀.၀	
ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၃၅၅.၀	
စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၈၈၈.၃၃	
ထိုင်း	တစ်ဘတ်	၃၄.၉၆	
အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	၁၈.၀၂	
တရုတ်	တစ်ယွမ်	၁၈၁.၁၆	
မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	၃၀၁.၁၆	

မြန်မာ့အလင်း
၁၂၇၅ ခုနှစ်က စတင်ထောင်သည်။
Myanma Alinn Daily

စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
စာတည်းမှူး - ဝင်းရွှေ
စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
သတင်းထောက်မှူး - မြင့်ဆွေ
ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီးတို့ ဘရူနိုင်းနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးထွက်ခွာ

နေပြည်တော် ၈ ဇူလိုင် ၂၀၁၆

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူ၊ လူ ဦးဆောင်သော မြန်မာ့တပ်မတော်ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဘရူနိုင်းဘုရင့်တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် Maj. Gen. Dato Paduka Seri Mohd Tawih Bin Abdullah ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ချစ်ကြည်ရေးခရီးသွားရောက်ရန် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့မှ ထွက်ခွာသွားသည်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များအား စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဆန်းဦး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဘရူနိုင်း ဒါရုဆလမ်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လေဆိပ်၌ ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။ (ယာဝုံ)

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးနှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ လိုက်ပါသွားကြသည်။

အဆိုပါချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်သည် နှစ်နိုင်ငံသံတမန်ဆက်ဆံရေး ထူထောင်ပြီးနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်အနေဖြင့် ပထမဦးဆုံးအကြိမ် သွားရောက်ခြင်းဖြစ်ပြီး ခရီးစဉ်အတွင်း ဘရူနိုင်းဒါရုဆလမ်နိုင်ငံအကြီးအကဲ၊ ဘုရင့်တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်တွေ့ဆုံကာ နိုင်ငံအတွင်း ထင်ရှားသောနေရာများအား ကြည့်ရှုလေ့လာမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြဝတီ)



စာမျက်နှာ ၅ မှ

လီဆူးတိုင်းရင်းသားများသည် မွေးရာပါတိုင်းရင်းသားဖြစ်သဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားနှင့် အိမ်ထောင်စုစာရင်းကို ကန့်သတ်ခြင်းမရှိဘဲ အခြားတိုင်းရင်းသားများနည်းတူပင်ဒေသအတွင်းမှ အမြန်ဆုံးပြုလုပ်ပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြလိုကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော်ကို တည်ဆောက်ရာတွင် ဒေသန္တရကို အခြေခံသည့် တိုင်းဒေသကြီး နှင့် ပြည်နယ်များကို တန်းတူဖွဲ့စည်းပေးရန်၊ လူမျိုးကြီးဝါဒကင်းရှင်းသည့် ၁၃၅ မျိုးသော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများအားလုံး တန်းတူညီတူအခွင့်အရေးရရှိနိုင်ရန် မိမိတို့လီဆူးလူမျိုးများအတွက် လီဆူးကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသရရှိနိုင်ရေးဆောင်ရွက်ပေးပါရန်တင်ပြလိုကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်

တပ်မတော်မှ ဗိုလ်မှူးကြီး စိုးတင်က မိမိတို့ရရှိပိုင်ဆိုင်ထားသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအရ ပေးအပ်ထားသော အခွင့်အရေးများကို ထိထိရောက်ရောက် အသုံးပြု၍ ဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ကိုယ်တိုင်ပါဝင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် လိုအပ်သလို ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့်သာ မိမိဒေသ၊ မိမိလူမျိုးတိုးတက်ရေးကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ (RCSS) မှ ဦးစိုင်းဝင်းက ပြည်ထောင်စုကြီးအတွင်း စုစည်းကြရာတွင် တစ်မျိုးသားချင်း၏ ကိုယ်ပိုင်စရိုက်လက္ခဏာများမပျောက်ပျက်စေဘဲ ရှင်သန်ခွင့်၊ ထိန်းသိမ်းခွင့်၊ ဖော်ထုတ်ခွင့်ရှိစေရမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ၊ ရှမ်းပြည်တပ်မတော် (RCSS/SSA) အနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး၊ ပြည်ထောင်စုနှင့် ပြည်နယ်အတွင်း အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး၊ လူနည်းစုတိုင်းရင်းသားများအခွင့်အရေး၊ အေးအတူပူအမျှ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေးတို့ကို ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် နိုင်ငံတည်ဆောက်ရေးဖြစ်စဉ်တွင် ပါဝင်ဆက်စပ်နေသူများအားလုံးနှင့်လည်းကောင်း၊ ရဲဘော်ရဲဘက် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့်လည်းကောင်း၊ ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးနှင့် လည်းကောင်း ပူးပေါင်း၍ မဆုတ်မနစ် ကြိုးပမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

အကြံဉာဏ်ရယူသွားသင့်

ကချင်ပြည်နယ် ဒီမိုကရေစီပါတီမှ ဒေါက်တာမနန်းတူးဂျာက ကချင်ပြည်နယ်၏ နယ်နိမိတ်၊ နယ်မြေနှင့်အမည်ကို လွတ်လပ်ရေးရခါစ စတင်ဖွဲ့စည်းစဉ်ကအတိုင်း လုံးဝမပြောင်းလဲသင့်ပါကြောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်၏လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်နယ်လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းထားရမည်ဖြစ်ပြီး ၎င်းကို ဖက်ဒရယ်တပ်မတော်၏ လက်အောက်ခံအဖြစ် ထားရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးကိုလည်း တည်ဆောက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်နယ်တွင်း ကောင်းမွန်

သော ပညာရေးစနစ်၊ အမေ့မသင်မနေရ ပညာရေးစနစ် အကောင်အထည်ဖော်ရမည်ဖြစ်ပြီး ဒေသခံတိုင်းရင်းသားတို့၏ စာပေကို အစိုးရကျောင်းနှင့် ပုဂ္ဂလိကကျောင်းတို့တွင် လွတ်လပ်စွာ သင်ကြားခွင့်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူ့လူထု၏ ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်သည် ပြည်သူ့လူထု၏ လက်အောက်ခံဖြစ်ရမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံရေးနှင့် ကင်းရှင်းရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နောက်ကျင်းပမည့် ပြည်ထောင်စုညီလာခံများတွင် ပါဝင်သင့်ပါဝင်ထိုက်သူများပါဝင်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများမှ ရှေ့၊ နောက်မိဝါရင့်နိုင်ငံရေးသမားများပါဝင်သော အကြံပေးအဖွဲ့ ဖွဲ့ကာ ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းစဉ်ကို ၎င်းတို့ထံမှ အကြံဉာဏ်ရယူသွားသင့်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

အကောင်အထည်ဖော်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီးဦးနိုင်လင်းက နောင်လာမည့်ဆွေးနွေးပွဲများတွင် ဗဟိုအစိုးရနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရတို့၏ အခန်းကဏ္ဍအပြင် သဘာဝအရင်းအမြစ် စီမံခန့်ခွဲမှုအတွက် ပြည်သူများ၏ အခန်းကဏ္ဍကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားဒေသအသီးသီးတွင် ဆောင်ရွက်ရန်လျာထားသည့် ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုမီတွင် လွတ်လပ်စွာ ကြိုတင်အသိပေးတိုင်ပင်မှုနှင့် လူထုသဘောထားရယူခြင်းကဲ့သို့သော ပြည်သူ့သဘောထားကို တောင်းခံသည့်စနစ်များ ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ပါက ပဋိပက္ခကင်းသည် ရေရှည်အကျိုးတည်တံ့သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

“ဝ” ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီမှ ဦးရန်ကျော်က “ဝ” ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီအနေဖြင့် လူမျိုးစွဲ၊ ဘာသာစွဲကင်းစွာဖြင့် နယ်မြေဒေသ အမြန်ဆုံး အေးချမ်းတည်ငြိမ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်နှင့် ပြည်ထောင်စုကြီး အေးချမ်းတည်ငြိမ်ဖွံ့ဖြိုးအခွင့်ရည်ရန် ကမ္ဘာမြေပုံ၊ မြန်မာ့မြေပုံတွင် ထင်ထင်ရှားရှားပေါ်လွင်နေသော နဂိုရိုနေသည့် “ဝ” ပြည်နယ်ကို အသိအမှတ်ပြုပေးရန် “ဝ” ပြည်သူ့လူထုကိုယ်စား လေးလေးနက်နက် တောင်းဆိုအပ်ပါကြောင်း၊ NCA ၏ ရလဒ်ကောင်းများ၊ မိုင်ဂျာယန်ညီလာခံ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်များ၊ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၀) ရာစုပင်လုံ၏ ဆွေးနွေးချက်ရလဒ်ကောင်းများကို အခြေခံပြီး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကို အမှန်တကယ်ဖော်ဆောင်ပေးမည့် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲကို ကြိုဆိုထောက်ခံပါကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုပြည်သူများနှင့်လက်တွဲကာ နိုင်ငံအကျိုး၊ ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများကို “ဝ” ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီအနေဖြင့် အားသွန်ခွန်စိုက် စွမ်းစွမ်းတမ်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမင်းဦးက ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ဦးဆောင်အဖွဲ့ (PPST) အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြောကြားခဲ့သည့် “ယခုလို တွေ့ဆုံကြခြင်းဖြင့် သဘောထားချင်း ညှိရန်၊ နားလည်မှု

ယူရန်၊ အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ရန်နှင့် နောက်ဆုံးတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးသာဖြစ်ကြောင်း” ဟူသော မိန့်ခွန်းပါအတိုင်း ပြည်ထောင်စုတစ်ရပ်လုံး၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် ပြင်ဆင်သင့်သည်များကို ပြင်ဆင်သင့်ကြောင်း၊ ပြောင်းလဲသင့်သည်များကို ပညာနှင့်ယှဉ်သော ရဲရင့်တည်ကြည်မှုတို့ဖြင့် ပြောင်းလဲနိုင်ကြစေရန် လိုကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ထူထောင်နိုင်မည်ဟုယုံကြည်

မွန်အမျိုးသားပါတီမှ နိုင်လယ်တမ က ၁၉၄၇ ခုနှစ် ပင်လုံစာချုပ်၊ ပင်လုံကတိကဝတ်၊ ပင်လုံပဋိညာဉ်များကို အခြေခံထားရှိပြီး (၂၀) ရာစု ပင်လုံညီလာခံ (ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး) ညီလာခံတွင် ဦးတည်ဆွေးနွေးသွားခြင်းဖြင့်သာ အမျိုးသားတန်းတူရေးနှင့် ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းခွင့် အခွင့်အရေးရှိသောဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံကို ထူထောင်နိုင်မည်ဟုယုံကြည်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

တောင်းဆိုပိုင်ခွင့်

လားဟူအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီမှ ဦးယောသပ်က နိုင်ငံတော်က သတ်မှတ်ထားသည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုး ၁၃၅ မျိုးတွင် လားဟူလူမျိုးသည် လူမျိုးတစ်မျိုးအဖြစ် ပါဝင်နေသော်လည်း အခြားလူမျိုးများကဲ့သို့ နယ်မြေဒေသ မရရှိသေးပါကြောင်း၊ သတ်မှတ်လူဦးရေနှင့်ပထဝီအနေအထားအရ နယ်မြေဒေသ ရသင့်သည့် လူမျိုးတစ်မျိုးဖြစ်သည်ဟု သုံးသပ်ခံယူပါကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် အကြံပြုတိုက်တွန်းလိုသည်မှာ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်းကို အမြန်ဆုံးရပ်တန့်ပြီး ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသောငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရန်၊ ပြည်ထောင်စုသားများ တန်းတူအခွင့်အရေးဖော်ဆောင်နိုင်ရန်၊ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကိုပြင်ဆင်ရန် သို့မဟုတ် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေရေးဆွဲဖော်ထုတ်ရန်၊ လူသားတစ်ရပ်လုံးကို ငြိမ်းခြောက်ဝါးမျိုးနေသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်အား အရှိန်အဟုန်မြှင့်တိုက်ဖျက်ရန်၊ အမျိုးသမီးများ၏ အခန်းကဏ္ဍ၊ လူငယ်များ၏ အခန်းကဏ္ဍကို ဦးစားပေးအစီအစဉ်ဖြင့်ဖော်ထုတ်ရန်၊ ပြည်နယ်များအတွင်းရှိ လူနည်းစုဌာန တိုင်းရင်းသားများ၏အခွင့်အရေးများကို ကာကွယ်ပေးသောဥပဒေများ အခိုင်အမာ ပြဋ္ဌာန်းပေးရန်၊ အမျိုးသားပြည်နယ်အဆင့်မရရှိသေးသော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများ ၎င်းတို့နေထိုင်ရာ ပြည်နယ်တစ်ခုအတွင်း၌ ဖြစ်စေ၊ ပြည်နယ်များအတွင်း၌ ဖြစ်စေ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသသို့ အမျိုးသားနယ်မြေအဖြစ် တောင်းဆိုပိုင်ခွင့်ပေးရန် ဆွေးနွေးသည်။

ထို့နောက် ဦးဆောင်သဘာပတိ ပဒိုစောကွယ်ထူးဝင်းက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားပြီး ညီလာခံဒုတိယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းအစီအစဉ်ကို ရပ်နားသည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာများဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ၈ ဇူလိုင် ၂၀၁၆

အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ လွှတ်တော်အခွင့်အရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်နှင့် အမျိုးသမီးနှင့် ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးဆိုင်ရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမြသောင်းတို့သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာဥပဒေပညာရှင်များ Political advisor, Mr. Andreas Magnusson အား ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော် အမျိုးသားလွှတ်တော်ကော်မတီရုံးရာဆောင် အမှတ်(၂၀)၌ တွေ့ဆုံသည်။ (ဝဲပုံ)

တွေ့ဆုံစဉ် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ အမျိုးသမီးနှင့် ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးကိစ္စရပ်များ၊ ပြည်တွင်းပြည်ပ အလုပ်သမားဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ အမျိုးသားလွှတ်တော် ပြည်တွင်း ပြည်ပအလုပ်သမားဆိုင်ရာ ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဦးဇော်မင်းလတ်(ခ) ဦးကိုလတ်၊ လွှတ်တော်အခွင့်အရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဦးမောင်မောင်လတ်နှင့် လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

ပါဟုတ်ကြီးကျေးရွာတွင် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနအသစ်တစ်ခုဖွင့်လှစ်ရန် အမြန်ဆုံး ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်သွားမည်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး ၂၄ ရက်မြောက်နေ့ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပရာ (ယာပုံ) ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မြောက်ဥက္ကလာပ မဲဆန္ဒနယ်မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာသန်းဝင်း၏ မြောက်ဥက္ကလာပ မြို့နယ် (ဂ)ရပ်ကွက်ရှိ မဏ္ဍိုင်အားကစားကွင်းကို မြို့နယ်အဆင့် အဆင့်မြင့် အားကစားကွင်းကြီးအဖြစ် သက်ဆိုင်ရာ မှဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခြင်း ရှိ/မရှိ မေးခွန်းအား ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက အဆိုပါအားကစားကွင်းကို အဆင့်မြင့်တင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် အစီအစဉ်မရှိပါကြောင်းနှင့် သဘောတူငှားရမ်းထားသည့် စာချုပ်ပါ စည်းမျဉ်း/စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များအရ စီမံခန့်ခွဲသည့် မြန်မာနိုင်ငံတော်လုံးအဖွဲ့ချုပ်သို့ အကြောင်းကြားဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ဘေးလုံးကွင်းများ ငှားရမ်းခြင်း သဘောတူစာချုပ် အပိုဒ်(၁၃)(က)တွင် အငှားချထားသည့် ဘေးလုံးကွင်းများကို အငှားချထားခြင်းခံရသူက လွှဲပြောင်းပေးအပ်ရမည်ဟု ဖော်ပြပါရှိသည့်

အတွက် ယခင်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ အငှားချထားခြင်းခံရသူ ဟံသာဝတီ ယူနိုက်တက် ဘောလုံးကလပ်အသင်းအား မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်ရှိ မဏ္ဍိုင်အားကစားကွင်းကို တစ်နှစ်လျှင် ငှားရမ်းခ သိန်း ၃၀ ဖြင့် နှစ် ၃၀ ငှားရမ်းထားပါကြောင်း၊ စာချုပ်ပါ အပိုဒ် ၁၄ (ဂ) နှင့် အပိုဒ် (၁၅) (က) (ခ) တို့အရ အငှားချထားသည့် အားကစားကွင်းအား မပျက်စီးအောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်း၊ အဆင့်တိုးမြှင့်ခြင်း၊ ပြုပြင်ခြင်း၊ တိုးချဲ့သည့်လုပ်ငန်းများကို အစိုးရအဖွဲ့၏ စာဖြင့် ကြိုတင်ခွင့်ပြုသည့် သဘောတူညီချက်ရမှသာ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးရိတ်ကို အငှားချထားခံရသူက ကျခံရပါမည်ဟု ဖော်ပြထားသည့် အတွက် မြန်မာနိုင်ငံတော်လုံးအဖွဲ့ချုပ်နှင့် ဟံသာဝတီယူနိုက်တက် ဘောလုံးကလပ် အသင်းတို့ကသာ သက်ဆိုင်ရာ ဘေးလုံးကွင်း၏ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း၊ ပြုပြင်ခြင်း၊ တိုးချဲ့ဆောက်လုပ်ခြင်းများကို စာချုပ်ပါ စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များအတိုင်း တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့်မဆိုင်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ကန်ကြီးထောင်စံဆန္ဒနယ်မှ ပြည်သူ့

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးရွှေလှကြိုင်၏ ပုသိမ်ခရိုင် ကန်ကြီးထောင်စံမြို့နယ် ဒါးကတိုက်နယ်တွင် ခုတင် ၁၆ လုံးဆုံ တိုက်နယ်ဆေးရုံ တည်ဆောက်ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ခြင်း ရှိ/မရှိ မေးခွန်းကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက တိုက်နယ်ဆေးရုံဖွင့်လှစ်ရန်အတွက် ဒေသခံပြည်သူများ ရပ်မိရပ်ဖများ၏ စိတ်အားထက်သန်မှုကို ကိုယ်တိုင် ကိုယ်ကျ တွေ့မြင်သိရှိခဲ့ရသည့်အတွက် မိမိအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရန်အစီအစဉ်မရှိဟု ယတိုင်ပြောနိုင်သေးဘဲ အလားအလာကောင်းများ ရှိနေသည်ဟုသာ ပြောကြားလိုပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ကန်ကြီးထောင်စံမြို့နယ်တွင် ၂၅ ခုတင်ဆုံ မြို့နယ်ဆေးရုံ တစ်ရုံ၊ ကန်ရွာတိုက်နယ်ဆေးရုံနှင့် ကျိုက်လတ်တိုက်နယ်ဆေးရုံ စုစုပေါင်းဆေးရုံ သုံးရုံ ဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒါးကကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနပိုင် နယ်မြေအကျယ်အဝန်းမှာ ၅၆ ဒသမ ၈ စတုရန်းမိုင်ရှိပြီး ကျေးရွာအုပ်စုပေါင်း ၁၃ အုပ်စု၊ ကျေးရွာပေါင်း ၈၆ ရွာနှင့် လူဦးရေ ၃၄၀၈၂ ဦး ရှိပါကြောင်း၊ ဒါးကကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနသည် ကန်ကြီးထောင်စံမြို့နယ်ဆေးရုံနှင့် ခုနစ်မိုင် လေးစာလုံသာ ကွာဝေးပြီး မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် မိနစ် ၃၀ ခန့်သာ သွားလာရကာ ပုသိမ်ပြည်သူ့



ဆေးရုံကြီးနှင့် ၂၂ မိုင် ၂ စာလုံ ကွာဝေး၍ တစ်နာရီခန့်သာ သွားလာရပါကြောင်း၊ ကျောင်းကျန်းမြို့နယ် ဒေါက်ကြီးတိုက်နယ်ဆေးရုံနှင့် သုံးမိုင်ခွဲသာကွာဝေးပြီး သွားလာရေးလွယ်ကူသော နေရာဖြစ်ပါကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ဟုမ္မလင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမျိုးညွန့်က ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်အတွင်း ဥရုထက်ပိုင်းဒေသ ပါဟုတ်ကြီးကျေးရွာတွင် တိုက်နယ်ဆေးရုံ တစ်ခု ဖွင့်လှစ်ပေးရန်နှင့် အသစ်ခွဲဝေချထားပေးသော ကျန်းမာရေးဌာနနှင့်

ကျန်းမာရေးဌာနခွဲများတွင် ကျန်းမာရေးဆရာ၊ ဆရာမများ ခန့်ထားပေးနိုင်ခြင်း ရှိ/မရှိ မေးခွန်းကို မေးမြန်းရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက ပါဟုတ်ကြီးကျေးရွာဒေသတွင် တိုက်နယ်ဆေးရုံအစား ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနအသစ်တစ်ခု ဖွင့်လှစ်ရန် သင့်လျော်သည်ဟု ထင်မြင်ပါကြောင်းနှင့် မိမိအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးရှိ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အမြန်ဆုံး ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ပေါက်တောမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ

ကို ခုတင် ၂၅ လုံးဆုံ ဆေးရုံအဆင့်မှ ခုတင် ၅၀ ဆုံ စံကိုက်ဆေးရုံအဆင့်သို့ တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းကို ရခိုင်ပြည်နယ် ပေါက်တော မဲဆန္ဒနယ်မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ကျော်ဇံက မေးမြန်းရာတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက အစီအစဉ်မရှိသေးကြောင်းနှင့် တိုးမြှင့်မည်ဆိုပါကလည်း ကြိုတင်၍ ဘတ်ဂျက်တောင်ခံခြင်း၊ ဖွဲ့စည်းပုံတင်ပြခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

(သတင်းစဉ်)

ကျောက်တော်မြို့နယ် သရက်တပင်-ဂူပို့ထောင်လမ်းနှင့် အဆိုပါလမ်းပေါ်ရှိ တံတား ၁၁ စင်းကို ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ဆောင်ရွက်ပေးမည်



ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဒေါက်တာအောင်သူ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁

ကျောက်တော်မြို့နယ် သရက်တပင်-ဂူပို့ထောင် ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းကို ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေတွင် လည်းကောင်း၊ အဆိုပါလမ်းပေါ်ရှိ တံတား ၁၁ စင်းကို ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ရန်ပုံငွေတွင် လည်းကောင်း လျာထားတင်ပြ တောင်းခံ သွားမည်ဖြစ်ပြီး ရန်ပုံငွေရရှိမှုအပေါ်

မူတည်၍ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဒေါက်တာအောင်သူက ပြောကြား သည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သရက် တပင်-ရွာမပြင်-ကျားနင်းကန်-လိပ်မ-စိန်မြို့-ကြာခပ်ပြင်-စုစိုသား-လမုသား-ဂူပို့ထောင် ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းသည် နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုး များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ယူရမည့် လမ်းဖြစ်သောကြောင့် အဆိုပါဌာနမှ ဆက်လက်အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန် အစည်းအဝေး ၂၄ ရက်မြောက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၅) မှ ဦးမြင့်နိုင်၏ “ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်တော်မြို့နယ်အတွင်းရှိ သရက် တပင်-ဂူပို့ထောင်လမ်းပေါ်ရှိ တံတား ၁၁ စင်းကို မည်သည့်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ကို သိရှိလိုကြောင်း နှင့် သရက်တပင်-ရွာမပြင်-ကျားနင်းကန်-လိပ်မ-စိန်မြို့-ကြာခပ်ပြင်-စုစိုသား-လမု သား-ဂူပို့ထောင် ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း



ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၅) မှ ဦးမြင့်နိုင်

ကို ကွန်ကရစ်လမ်း သို့မဟုတ် ကျောက် ချောလမ်းဖောက်လုပ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ” မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဖြေကြားရာ အထက်ပါအတိုင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၃) မှ ဦးအောင်လတ်၏ “ရခိုင်ပြည်နယ် ပုဏ္ဏားကျန်းမြို့နယ် သာယာကုန်းကျေးရွာ အနီး၌ ပြင်ဖြူတာတံကို တည်ဆောက် ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ သိလိုကြောင်း” မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်သူက ပြင်ဖြူ

တာကို တာပုံစံကျပြုပြင်ရန်အတွက် ဒေသဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်များ၊ ဒေသခံ တောင်သူလယ်သမားများနှင့် မြေယူရန် နေရာ၊ ရေတံခါးတည်ဆောက်ရန်နေရာ များကို ကြိုတင်ညှိနှိုင်းထားရှိရန် လိုအပ် မည်ဖြစ်ပြီး သဘောတူညီမှုရရှိပါက တာပုံစံ ကျပြုပြင်ခြင်းနှင့် ကွန်ကရစ်ရေတံခါး နှစ်ခု တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ အတွက် ခန့်မှန်းကုန်ကျငွေ ၃၇၃ ဒသမ ၅၀ သန်းကို ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ရန်ပုံငွေတွင် လျာထားပြီး ရန်ပုံငွေခွဲရရှိမှုအပေါ် မူတည်၍ ဦးစားပေးအလိုက် ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁၁)မှ ဒေါ်ထွန်းမေ၏ “ရခိုင် ပြည်နယ် မင်းပြားမြို့ကမ်းပြိုထိန်းသိမ်း ရေးလုပ်ငန်းကို ပြီးစီးအောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စု အစိုးရမှ စီမံဆောင်ရွက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ” မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပို့ဆောင် ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုးက မင်းပြား မြို့နယ် ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့၏ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေမှ စတင်၍လျာထားပြီး

ဦးစားပေးအလိုက် ရန်ပုံငွေရရှိမှုအပေါ် မူတည်၍ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်းနှင့် ရေအရင်းအမြစ်နှင့် ဖြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီး ဌာနမှ နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ အကူအညီ များ ပံ့ပိုးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ကရင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ဦးစောမိုးမြင့်(ခ) ဆင်ဖြူ ရယ်၏ “ကျောက်မီးသွေးသုံး လျှပ်စစ် ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများ လည်ပတ်ခွင့်ပြု ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ သိလိုကြောင်း” မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဖေဇင်ထွန်းက ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကျောက်မီးသွေးသုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပေးစက်ရုံများနှင့်ပတ်သက်၍ ပတ်ဝန်း ကျင်နှင့် လူမှုရေးထိခိုက်မှုများအပေါ် ဆန်းစစ်ခြင်းကို သယ်ဇာတနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန မှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် ပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုဆန်းစစ်ခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ထုံး လုပ်နည်း (Environmental Impact Assessment- EIA Procedure) လုပ်ငန်းစဉ်များအတိုင်း လိုက်နာဆောင် ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်အထိ ၁၀ နှစ်ကြာ လည်ပတ်ခဲ့သော တီကျစ်ကျောက်မီးသွေး သုံး ရေခဲခဲငွေဓာတ်အားပေးစက်ရုံ၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အပေါ် အကျိုး သက်ရောက်မှုများကို သတ်မှတ်စံချိန် စံညွှန်းများနှင့်အညီ ပြန်လည်အဆင့် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် လျှပ်စစ်

ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းများ တွင် ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များ ပါဝင် လုပ်ကိုင်နိုင်စေရန်အတွက် တင်ဒါခေါ်ယူ စိစစ်ခဲ့ပြီး တင်ဒါအောင်မြင်သည့် တရုတ် နိုင်ငံ Wuxi Huaguang Electric Power Engineering ကုမ္ပဏီ လီမိတက်သို့ နှစ်ရည်ငွားရမ်းခဲ့ပါကြောင်း။

ယခုအခါ ကုမ္ပဏီအစီအစဉ်ဖြင့် EIA/SIA လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး Desulfurization Equipment, Denitration Equipment နှင့် Online Monitoring Equipment များကို တပ်ဆင်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ပြင် ဒေသခံ ပြည်သူလူထုနှင့် မီဒီယာများအား စီမံ ကိန်းလုပ်ငန်းဆိုင်ရာများ တွေ့ဆုံ ရှင်းလင်းခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူမှုပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုလေ့လာဆန်းစစ်ခြင်းလုပ်ငန်း များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း။

ကျောက်မီး သွေးသုံး ဓာတ်အားပေးစက်ရုံနှင့် နောင်ချိုဒေသတွင်ရှိသော ကျောက်မီး သွေးသုံး ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများသည် နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်နှင့် ချိတ်ဆက် ထားမှုမရှိမည်ကို စိစစ်တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ အဆိုပါစက်ရုံများသည် အသေးစားနှင့် အလတ်စားအဆင့်ရှိသဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေနှင့် လျှပ်စစ်ဥပဒေတို့အရ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့များ၏အစီအမံဖြင့် ဆောင် ရွက်သော စီမံကိန်းများဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

(သတင်းစဉ်)

နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်းတွင် နေရာကွက်ကျား၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်းနှင့် အရှေ့ပိုင်း၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် ကယား ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျားနှင့်ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်တို့တွင်နေရာအနှံ့အပြား မိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့်မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်သည်။ ရွာရန် ရာနန်းပြည့် ဖြစ်သည်။ (မိုး/ဇလ)

ပြည်တွင်းသတင်း

ငလျင်ဒဏ်သင့်ဒေသရှိ စေတီပုထိုးများနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ သာသနာ့ပိမာန်များ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရန် အလှူငွေပေးအပ်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁

တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူတို့သည် ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ် ဇေယျာသီရိဗိမာန်၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းကကျင်းပသည့် ငလျင်ဒဏ်သင့်ဒေသရှိ စေတီပုထိုးများနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ သာသနာ့ပိမာန်များ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရန်အတွက် အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲသို့ တက်ရောက်သည်။



ရှေးဦးစွာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်က အလှူငွေပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမှာစကားပြောကြားပြီး ငလျင်ဒဏ်သင့်ဒေသများရှိ စေတီပုထိုးများနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ သာသနာ့ပိမာန်များ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရန်အတွက် တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေလေ) မိသားစုများက လှူဒါန်းသည့် အလှူငွေကျပ်သိန်း ၈၀၀ အား ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ ဖွဲ့စည်းရေးရုံး ရခိုင်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီး ဦးဇော်အေးမောင်က လက်ခံရယူသည်။

ယင်းနောက် အလှူရှင်များ၏ လှူဒါန်းငွေများကို တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ကြည်း) ရေလေ ဝိုင်းချုပ်ကြီး မြထွန်းစုစုပေါင်းမှာ ငွေကျပ် ၉၅၀၄ သိန်း

ဖြစ်သည်။ ယင်းနောက် ပေးအပ်လှူဒါန်းထားသော အလှူငွေစုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၉၅၀၄ သိန်းအနက်မှ ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ဘုရားနစ်ဆူပြင်ရန်အတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၇၀၀၊ စစ်တွေသာသနာ့ပိမာန် တည်ဆောက်ရေးအတွက် အလှူငွေကျပ် ၁၀၀၄ သိန်းနှင့် သံတွဲမြို့ရှိ

သာသနာ့ပိမာန် တည်ဆောက်ရေးအတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၂၂၀၀ စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၆၉၀၄ သိန်းအား တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့က လှူအပ်လှူဒါန်းရာ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီး ဦးဇော်အေးမောင်က လက်ခံရယူသည်။ (အပေါ်ပုံ) (သတင်းစဉ်)

မာန်အောင်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ရွေးကောက်ပွဲကန့်ကွက်လွှာအမှုရပ်စဲကြောင်း ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁

ရခိုင်ပြည်နယ် မာန်အောင်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရသူ ဦးတင်နု(ခ)ဦးတင်နုအောင် (အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ)အား ယင်းမဲဆန္ဒနယ်တွင် ယှဉ်ပြိုင်အရွေးခံခဲ့ရသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ဦးအောင်စိန် (ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ) က ကန့်ကွက်လွှာ တင်သွင်းခဲ့မှုအပေါ် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ရွေးကောက်ပွဲနှင့်(၂)ကို ဖွဲ့စည်း၍ ရွေးကောက်ပွဲကန့်ကွက်လွှာ အမှုအမှတ် (၂၆/၂၀၁၅)ဖြင့် စစ်ဆေးခဲ့သည်။

ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့က အပြီးသတ်လျှောက်လဲချက်ကြားနာရန် ရုံးချိန်းခေါ်ယူခဲ့ရာ လျှောက်ထားသူ ဦးအောင်စိန်သည် ယခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၈ ရက်က ကွယ်လွန်ခဲ့ကြောင်း လျှောက်ထားသူ၏ အကျိုးဆောင်ရွက်မှု လျှောက်ထားတင်ပြသည်မှာ မှန်ကန်သဖြင့်

ဩဂုတ် ၃၁ ရက်တွင် အမှုရပ်စဲကြောင်း ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီး ကော်မရှင်သို့ တင်ပြခဲ့ရာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေ ၉၇(က) နှင့်အညီ ရွေးကောက်ပွဲကန့်ကွက်လွှာအမှုအမှတ်(၂၆/၂၀၁၅)အား ရပ်စဲကြောင်းအများသိစေရန် ကြေညာချက်အမှတ် (၁၇/၂၀၁၆)ကို ယနေ့ ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ကြောင်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေ ၈၇ ပါ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးသည် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေ ၉၀ ပါ အတိုင်း ကန့်ကွက်သူအဖြစ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ နည်းဥပဒေ ၉၇(ခ)အရ အစား ထည့်သွင်းစေရန် ဤကြေညာချက်ထုတ်ပြန်သည့်နေ့မှစ၍ ၁၅ ရက်အတွင်း ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ လျှောက်ထားခွင့်ရှိကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ (သတင်းစဉ်)

လုပ်ငန်းစီမံကိန်းရေးဆွဲခြင်းနှင့် စီမံကိန်းစီမံခန့်ခွဲမှု သင်တန်းဖွင့်လှစ်ပို့ချလျက်ရှိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁

လုပ်ငန်းစီမံကိန်းရေးဆွဲခြင်းနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာသင်တန်း (Training on Project Formulation and Project Cycle Management)ကို စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ဩဂုတ် ၃၀ ရက်မှ စက်တင်ဘာ ၂၃ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိသည်။ သင်တန်းသို့ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန လှုပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အလုပ်သမား၊

လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်း ၁၅၀ တက်ရောက်လျက်ရှိသည်။ သင်တန်းတွင် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင် Mr.Nicolas Ponty က စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံနှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ (Economic Infrastructure and Services)၊ လူမှုရေးဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံနှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ (Social Infrastructure and Services)နှင့် ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍ (Production Sector)တို့အပေါ် အခြေခံသင်တန်းများ ပို့ချပေးခဲ့ပြီး၊ သင်တန်းမှာ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာစီမံခန့်ခွဲမှုစီမံကိန်း (PFM Project)အရ စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးဦးစီးဌာနက ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီများ နှစ်ပတ်လည်အစီရင်ခံစာ တင်ပြရန်လို

ရေဘေးသင့်ကျေးရွာများမှ ကျွဲ၊ နွားများကို ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးပြီး အစာများထောက်ပံ့

ကြံ့ခင်း စက်တင်ဘာ ၁

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ကြံ့ခင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေဘေးသင့်ကျေးရွာများမှ တောင်သူများအား ကျွဲ၊ နွားများကို မြို့နယ်မြေရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများပူးပေါင်း၍ ခွာနု၊ လျှာနုရောဂါကာကွယ်ဆေးများ ဩဂုတ် ၂၇ ရက်မှ ၃၀ ရက်အတွင်း လိုက်လံထိုးနှံပေးခဲ့ပြီး ခွာနုအိတ်ချိန်းစာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီများကိုလည်း ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကြံ့ခင်းမြို့နယ် ဆုံလဲကျေးရွာအုပ်စု၌ နွားစာအိတ်၊ ခုနစ်အိတ်၊ မဲကုန်းကျေးရွာအုပ်စု၌ နွားစာအိတ်၊ သွေးအိတ်၊ သောကြာကျေးရွာအုပ်စု အလယ်ကျွန်းကျေးရွာ၌ နွားစာအိတ် ရှစ်အိတ်နှင့် ရေလယ်ကျွန်းကျေးရွာအုပ်စု၌ နွားစာအိတ် ၁၅ အိတ်ကို ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပြီး တိရစ္ဆာန်များသောက်ရေအတွက် ရေသန့်ဆေးပြား ၂၅၀ ကိုလည်း ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကာ ကျွဲ၊ နွားကောင်ရေ ၂၇၅ ကောင်ကိုလည်း ခွာနု၊ လျှာနုရောဂါကာကွယ်ဆေးများ ထိုးပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး ပြောင်းရွှေ့ခန့်ထားခြင်း၊ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများ အတည်ပြုခန့်ထားခြင်းနှင့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများ ခန့်ထားခြင်း

အမည်	ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး	ရာထူး၊ ဌာန
(က) ပါမောက္ခ ဒေါက်တာခင်မောင်လွင်	ပါမောက္ခချုပ်	ပါမောက္ခချုပ်
(ခ) ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဒေါ်ဆန်းဆန်းဝင်း	ဝိဇ္ဇာဘက်ဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်(မန္တလေး) ဆေးဘက်ဆိုင်ရာလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန	ဝိဇ္ဇာဘက်ဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်(မန္တလေး) ဆေးဘက်ဆိုင်ရာလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန
(က) ဦးတင်မောင်ဦး	အင်ဂျင်နီယာချုပ်	ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး
(ခ) ဒေါ်ခင်မာရီ	ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်	လှုပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းစာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီများသည် နှစ်ပတ်လည် အစည်းအဝေးတွင် အတည်ပြုပြီးသော ယခင်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၏ ငွေသားစီးဆင်းမှုစာရင်း၊ လက်ကျန်ရှင်းတမ်းနှင့် အရှုံးအမြတ်စာရင်းတို့ စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်ထက်နောက် မကျဘဲ အစီရင်ခံစာ တင်ပြရမည်ဖြစ်ကြောင်း စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်လုပ်ငန်း ကြီးကြပ်ရေးကော်မရှင်က ဩဂုတ် ၂၇ ရက်စွဲပါ ညွှန်ကြားချက်အမှတ် (၈/၂၀၁၆) ဖြင့် ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ထို့အပြင် ယင်းညွှန်ကြားချက်တွင် စတော့အိတ်ချိန်းစာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီများသည် ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ် လဲလှယ်ရောင်းဝယ်ရေး နည်းဥပဒေ ၁၁၉ နှင့် နည်းဥပဒေ ၁၂၀ တို့အရ နှစ်ပတ်လည်အစီရင်ခံစာ၊ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့အစည်း အဝေးက အတည်ပြုထားသော စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီ၏ ယခင်ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ငွေသား စီးဆင်းမှုစာရင်း၊ လက်ကျန်ရှင်းတမ်းနှင့် အရှုံးအမြတ်ရှင်းတမ်း၊ ငွေသားစီးဆင်းမှု စာရင်း၊ လက်ကျန်ရှင်းတမ်းနှင့် အရှုံးအမြတ်စာရင်းတို့ ပူးတွဲထားသည့် စာရင်းစစ် အစီရင်ခံစာ၊ ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်လဲလှယ်ရောင်းဝယ်ရေး ဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၁၅ (ခ) နှင့် ငွေချေးသက်သေခံ လက်မှတ်လဲလှယ်ရောင်းဝယ်ရေး နည်းဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၁၀၉ တို့အရ အလားအလာ ညွှန်တမ်းတွင် ပါဝင်ရမည့် ကုမ္ပဏီ၏ အရေးကြီးအချက်အလက် များကို ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ကုန်ဆုံးပြီးနောက် သုံးလထက် နောက်ကျခြင်းမရှိစေဘဲ ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်လုပ်ငန်း ကြီးကြပ်ရေးကော်မရှင်သို့ တင်ပြရမည်ဖြစ် ကြောင်း ထုတ်ပြန်ထားသည့် ညွှန်ကြားချက် အပြည့်အစုံကို <http://www.secm.gov.mm> တွင် ဖော်ပြထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



ဘရာဇီးသမ္မတ ဒီလ်မာရောဆက်ဖ်ကို ဆီးနိတ်လွှတ်တော်က ရာထူးမှ ဖယ်ရှားရန်မဲခွဲ

ရိုယိုဒီဂျနေရိုး စက်တင်ဘာ ၁
 ဘရာဇီးနိုင်ငံ၏ ဆီးနိတ်လွှတ်တော်က သမ္မတဒီလ်မာရောဆက်ဖ်အား ဘတ်ဂျက်ငွေများကို ကိုယ်ကျိုးအတွက်အလွဲသုံးစားပြုလုပ်ခဲ့သည်ဟုဆိုကာ ရာထူးမှဖယ်ရှားရန် မဲခွဲဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။
 အဆိုပါမဲခွဲဆုံးဖြတ်မှုသည် ၎င်း၏လက်ဝဲယိုမ်းအလုပ်သမားပါတီ၏ ၁၃ နှစ်ကြာ အာဏာရရှိခဲ့မှုကို အဆုံးသတ်စေခဲ့သည်။ မစ္စရောဆက်ဖ်ကမူ စွပ်စွဲချက်များအပေါ် ငြင်းဆန် နေဆဲဖြစ်သည်။ မဲခွဲဆုံးဖြတ်ရာတွင် ဆီးနိတ်လွှတ်တော်အမတ် ၆၁ ဦးက ၎င်းကိုထုတ်ပယ်ပစ်ရန် မဲထည့်ခဲ့ကြပြီး အမတ် ၂၀ က ထုတ်ပယ်ပစ်ရန် မဲပေးခဲ့ကြသည်။ သမ္မတ အဖြစ်မှဖယ်ရှားပစ်ရန် မဲအရေအတွက် သုံးပုံနှစ်ပုံခန့်လိုအပ်နေသေးကြောင်း သိရသည်။
 သမ္မတရောဆက်ဖ်ရာထူးမှ ထွက်ခွာမည့် ၂၀၁၉ ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မတိုင်မီ မိုက်ကယ် တီမာက သမ္မတအဖြစ် ကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုထားပြီး တရားစွဲဆိုအရေးယူဆောင်ရွက် နေစဉ်အတွင်း ၎င်းက သမ္မတအဖြစ် ဆက်လက်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။
 မစ်ချယ်လ်တီမာသည် G-20 အဖွဲ့ဝင်များ၏ စီးပွားရေးဆိုင်ရာညီလာခံတက်ရောက်ရန် တရုတ်နိုင်ငံသို့ထွက်ခွာလျက်ရှိသည်။ ဘရာဇီးနိုင်ငံစီးပွားရေးပြန်လည် ထူထောင်လာနိုင်စေရေးအတွက် လွှတ်တော်နှင့်နီးကပ်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် ၎င်းကဝန်ကြီးများအား တိုက်တွန်းထားသည်။
 သမ္မတရောဆက်ဖ်အားထုတ်ပယ်ရန် စစ်ဆေးကြားနာမှုသည် ဘရာဇီးအစိုးရနှင့် လက်ဝဲယိုမ်း တောင်အမေရိကအစိုးရအဖွဲ့ကြား သဘောထားကွဲလွဲမှုများပေါ်ပေါက်လာ စေခဲ့သည်။ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့နောင်းပိုင်းက အဆိုပါစစ်ဆေးဆောင်ရွက်မှုကို တောင်အမေရိက အစိုးရအဖွဲ့က ပြင်းပြင်းထန်ထန်ဝေဖန်ခဲ့သည်။
 မစ္စရောဆက်ဖ်သည် ဂုဏ်သိက္ခာပိုင်းဆိုင်ရာ စွပ်စွဲမှုတွင် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည်ဟုဆိုသော်လည်း ရှစ်နှစ်တိုင်တိုင် ၎င်းအားပြည်သူ့ရုံးတော်မှ ထုတ်ပယ်ရန်ကြိုးပမ်းခဲ့သည် ဆီးနိတ်လွှတ်တော်၏ တစ်ဦးချင်းမဲပေးမှုတွင် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။
 (ရိုက်တာ)

အလက်စကာ၌ လေယာဉ်နှစ်စင်းတိုက်မိ ခရီးသည်ငါးဦးသေဆုံး

အလက်စကာ စက်တင်ဘာ ၁
 အမေရိကန်နိုင်ငံ အလက်စကာပြည်နယ်တွင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းသုံး လေယာဉ် ငယ်နှစ်စင်းတိုက်မိပြီး လူငါးဦးသေဆုံးသွားကြောင်း သိရသည်။
 ရုရှားမစ်ရှင်အဖွဲ့ရှိသည့် ကျေးရွာအနီးတွင်ဖြစ်ပွားသည့် အဆိုပါ လေယာဉ် နှစ်စင်းတိုက်မှုတွင် အသက်ရှင်လွတ်မြောက်သူတစ်ဦး တစ်ယောက်မျှမရှိကြောင်း သိရသည်။
 သေဆုံးသွားသူများတွင် သုံးဦးမှာ Cessna မှ Hageland သို့သွားရောက် သည့် ဒေသတွင်းလေကြောင်းလိုင်းတွင် လိုက်ပါလာသူများဖြစ်ပြီး ကျန်နှစ်ဦးမှာ Renfro's Alaskan Adventures ခရီးသွားကုမ္ပဏီပိုင်ဖြစ်သည့် ပိုက်ပါ လေယာဉ်ငယ်ပေါ်တွင် စီးနင်းလိုက်ပါလာသူများဖြစ်သည်ဟု အလက်စကာ အမျိုးသားကာကွယ်စောင့်ကြပ်ရေးအဖွဲ့က ပြောကြားခဲ့သည်။
 လေယာဉ်နှစ်စင်းတိုက်မိသည့်ဖြစ်ရပ်များသည် အမေရိကန်၌ဖြစ်ခဲ့သော ကိစ္စရပ်ဖြစ်ကာ အများစုမှာ လေဆိပ်အနီးတွင်ဖြစ်ပွားလေ့ရှိသည်။
 (ဘီဘီစီ)



တရုတ်နိုင်ငံ၌ လျှို့ဝှက်ထောက်လှမ်းမှု လုပ်ဆောင်သည်ဟုဆိုကာ အမေရိကန် အမျိုးသမီးတစ်ဦးအား ဖမ်းဆီး

ပေကျင်း စက်တင်ဘာ ၁
 ပြီးခဲ့သည့်နှစ်ကတည်းက တရုတ်နိုင်ငံတွင် ရောက်ရှိနေခဲ့သည့် အမေရိကန်နိုင်ငံသား အမျိုးသမီး(အလယ်ပုံ)တစ်ဦးအား သူလျှို အဖြစ် လာရောက်မှုဖြင့် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းလိုက်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားခဲ့သည်။
 ဆန်ဒီဇန်ဂီလီစ်(အသက် ၅၆နှစ်)သည် ၂၀၁၅ ခုနှစ် မတ်လက အမေရိကန်ကုန်သွယ်ရေး ကိုယ်စားလှယ်အနေဖြင့် တရုတ်သို့ လာရောက်စဉ်က တစ်ကြိမ်ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ၎င်း၏ ခင်ပွန်း ဂျက်ဖီဂီလီစ်က မှားယွင်းဖမ်းဆီးခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောဆိုခဲ့ပြီး လွှတ်ပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့သည်။
 အဆိုပါ သတင်းသည် ဂျီ-၂၀ အစည်းအဝေးအတွက် တရုတ်နိုင်ငံ ဟန်ကျိုးသို့ သွားရောက်မည့် သမ္မတ ဘားရက်အိုဘားမားထံသို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ သမ္မတဘားရက်အိုဘားမားသည် အမေရိကန်နှင့် တရုတ်အကြား တောင်တရုတ်ပင်လယ်အရေးနှင့် ဆိုက်ဘာ တိုက်ခိုက်ခံရမှုဆိုင်ရာ တင်းမာမှုများ ပိုမိုမြင့်တက်လာနေချိန်တွင် ၎င်း၏ဆွေးနွေးဘက် သမ္မတရိုကျင်ချင်နှင့်စနေနေ့တွင် တွေ့ဆုံရန် အစီအစဉ်ချခဲ့သည်။ မစ္စဖန်ဂီလီစ်သည် တက္ကဆက်၌ နေထိုင်သူ လုပ်ငန်းရှင်အမျိုးသမီးဖြစ်ပြီး တောင်ပိုင်း ကျူဟိုင်မြို့မှ မက်ကူးသို့ ခရီးသွားရန် ထွက်ခွာစဉ် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခြင်းခံလိုက်ရသည်။ ခင်ပွန်းဖြစ်သူ မစ္စတာဂီလီစ်က ၎င်း၏ ဇနီးသည်မှာ ၁၉၉၆ ခုနှစ်က ထောက်လှမ်းရေး သူလျှိုအဖြစ် တရုတ်သို့ ခရီးသွားရောက်ခဲ့သည်ဟု စွပ်စွဲဖမ်းဆီးခံလိုက်ရကြောင်း သို့သော် ၎င်း၏ နိုင်ငံ ကူးလက်မှတ်တွင် ထိုအချိန်က ခရီးစဉ်သွားရောက်ခဲ့သည့် အထောက်အထားမရှိကြောင်း ပြောဆိုခဲ့သည်။
 (ဘီဘီစီ)

ဂါဘွန်သမ္မတ ဘွန်ဂို ပြန်လည်ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံရ ဆန္ဒပြဆန့်ကျင်မှုများဖြစ်ပွား

ဝါရှင်တန် စက်တင်ဘာ ၁
 ဂါဘွန်၌သမ္မတ အလီဘွန်ဂိုသည် အဓိကယှဉ်ပြိုင်ဘက်ဖြစ်သည့် ဂျင်ပင်းကို အနိုင်ရရှိပြီး သမ္မတအဖြစ်ပြန်လည်ရွေးချယ်တင် မြှောက်ခံရသည့်အတွက် ၎င်းကို ဆန့်ကျင်သည့် အတိုက်အခံအုပ်စုများ ဒေါသအကြီးအကျယ်ထွက်ခဲ့ကာ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က ဆန္ဒပြသူ များနှင့် ရဲများအကြား ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး လွှတ်တော်အဆောက်အအုံကို မီးရှို့ခဲ့ကြသည်။
 အာဖရိကအလယ်ပိုင်း ရေနံထုတ်လုပ်သူများပါဝင်သည့် အတိုက်အခံအုပ်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့သည် ဘွန်ဂိုမိသားစုက ရာစုနှစ်တစ်ဝက်ကြာ အာဏာရယူခဲ့ပြီးနောက် နောက်တွင် နောက်ထပ်ခုနှစ်နှစ်ကြာအာဏာစွဲကိုထားရန် ချဲ့ထွင်လာမည့် စနေနေ့ကထုတ်ပြန်သည်။ မဲရလဒ်ကြေညာမှုအပေါ် ငြင်းဆန်ကန့်ကွက်ခဲ့သည်။
 ဂါဘွန်ရွေးကောက်ပွဲသည် ခါးသီးသည့် ဆူလူလုပ်ရားမှုတစ်ရပ်ကို ပေါ်ပေါက်လာစေခဲ့သည်။ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပင်းကမဲရလဒ် ၄၈ ဒသမ ၂၃ မဲရရှိပြီး ဘွန်ဂိုက ၄၉ ဒသမ ၈၀ မဲဖြင့် အနိုင်ရရှိ ကြောင်း ဒေသတွင်းမဲရလဒ်ကြေညာမှုများအရ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဝါကမ်းမူတစ်ဘက်ပိုတီယာက ပြောကြားခဲ့သည်။
 မဲရလဒ်များကို နိုင်ငံပိုင်ရပ်မြင် သံကြားဌာနများမှ ကြေညာပြီး မကြာမီ အချိန်အတွင်းမှာပင် အိမ်နီးချင်းမြို့တော် လစ်ဘရီ ဘီလီးတွင် အတိုက်အခံအုပ်စုဝင် ၁၀၀ ကျော်တို့က ဆန္ဒပြဆန့်ကျင်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြပြီး ရဲများက လူအုပ်အတွင်းသို့ မျက်ရည် ယိုဝှမ်းပစ်၍ ခြံခွင်းခဲ့ကြရကြောင်း ရိုက်တာသတင်းဌာနမှ မျက်မြင်သက်သေတစ်ဦးက ပြောကြားခဲ့ သည်။
 (ရိုက်တာ)



ပုဂံရွေးကောင်းစေတီ၊ ပုထိုး၊ သာသနိကအဆောက်အအုံများ ပြုပြင်မွမ်းမံရန် ကျပ်သန်း ၁၀၀ ပေးအပ်လှူဒါန်း



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အလှူရှင်များကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ် (သတင်းစဉ်)

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အလှူရှင်များကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ် ပုဂံရှိ ရက်က မြေလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့ရသည့် ပုဂံယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ဒေသရှိ ရွေးကောင်းစေတီ၊ ပုထိုး၊ သာသနိက အဆောက်အအုံများ ပြန်လည်ပြုပြင်မွမ်းမံရန်

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသံရုံးနှင့် ယူနန်ပြည်နယ် ရွှေလီ မြူနီစီပယ် အုပ်ချုပ်ရေးဌာနမှ အလှူငွေ မြန်မာ့ငွေကျပ်သန်း ၁၀၀ ကို သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနသို့ ပေးအပ် လှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက သာသနာ့ ရေး

နှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၃၅) လောကနတ် အစည်းအဝေးခန်းမတွင် ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားသို့ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီး ဌာနမှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရ ဦးအောင်ကိုနှင့် တာဝန် ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဟန်လျန်နှင့် သံရုံးဝန်ထမ်းများ၊ ယူနန်ပြည်နယ် ရွှေလီမြူနီစီပယ်မှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ တက် ရောက်ကြသည်။
အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံအမတ် ကြီးက ပုဂံဒေသရှိ ဘုရားပုထိုးများ ပြုပြင်ရန် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံမှ ပေးအပ်မည့် နည်းပညာနှင့် အတတ်ပညာပိုင်း ဆိုင်ရာများ၊ အလှူငွေနှင့် အထောက်အကူပစ္စည်းပိုင်းဆိုင်ရာ များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့်ကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်းပြော ကြားသည်။
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုက ပုဂံဒေသစေတီပုထိုး၊ အဆောက်အအုံများကို ကာကွယ်စောင့် ရောက်ခြင်းမှာ မိမိတို့လူသားများ၏ တာဝန်တစ်ရပ်ပင်ဖြစ် ပါကြောင်း၊ ယခု ကျပ်သန်း ၁၀၀ လှူဒါန်းသည့်အပြင် တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ရွေးကောင်းယဉ်ကျေးမှုဌာနမှ ကျွမ်းကျင် သည့် ပညာရှင်အဖွဲ့များလေ့လာစေပြီး စက်ယန္တရား ပစ္စည်းများကိုပါ ပေးပို့ကူညီ၍ ပုဂံဒေသရှိပျက်စီးသွားသည့် စေတီပုထိုးများကို မူလအနေအထားရောက်သည်အထိ ပြန်လည်ပြုပြင် မွမ်းမံပေးနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း၊

ပုဂံလှိုင်ပျက်စီးမှုကြောင့် နိုင်ငံတကာက လှူဒါန်းမှုများတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ လှူဒါန်းမှုသည် ပထမဦးဆုံးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပုဂံဒေသ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များပျက်စီးသွားမှုအပေါ် အာဆီယံနိုင်ငံများနှင့် ဥရောပသမဂ္ဂနိုင်ငံများကပါ အကူအညီ များပေးရန် နေ့စဉ်ကမ်းလှမ်းလျက်ရှိကြောင်း၊ ကမ္ဘောဒီးယား နိုင်ငံရှိ အန်ကောလပ်ဘုရားကျောင်း ပြုပြင်ရာတွင် တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ နည်းပညာဖြင့် ဆောင်ရွက်မှုအတတ် ပညာကို အဆင့်မီကောင်းမွန်သည့်ဟု ယူနက်စကိုမှ ထောက်ခံ ပြောကြားထားသည်ကိုလည်း သိရှိထားပါကြောင်းနှင့် ပုဂံ ဒေသရှိပြုပြင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ကူညီမှုအပေါ် တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံအစိုးရနှင့် ပြည်သူများအား ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ပြည်သူများကိုယ်စား ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ပြန်လည် ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ငလျင်ဒဏ်ကြောင့်ပျက်စီးသွားသည့် ပုဂံဒေသ ရှိ စေတီ၊ ပုထိုးများ၊ သာသနိက အဆောက်အအုံများ ပြုပြင် နိုင်ရန်အတွက် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံရုံးက မြန်မာ့ငွေ ကျပ်သန်း ၂၀ နှင့် ယူနန်ပြည်နယ် ရွှေလီမြူနီစီပယ်အုပ်ချုပ် ရေးဌာနမှ မြန်မာ့ငွေကျပ် သန်း ၈၀ စုစုပေါင်း မြန်မာ့ငွေကျပ် သန်း ၁၀၀ လှူဒါန်းရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ကျောစုံမှ
UWSA ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းမီဒီယာများ၏ မေးမြန်းချက်ကို ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေး က “ဒီကနေ့ဖြစ်စဉ်နဲ့ပတ်သက်ပြီး ကျွန် တော်တို့ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ကို ဖြစ်စဉ်အစဆုံး သတင်းပို့ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ပြောတာ က ဒါကိုဖြစ်စဉ်အမူအတိုင်း ရှင်းပြပေး ပါ။ ဖြစ်တတ်တဲ့အရာတွေပါ။ နည်း ပညာလွဲမှားမှုတွေတွေ့ရတတ်ပါတယ်။ အဲဒီအတွက်နဲ့တော့ သွားနေတဲ့ အမျိုး သားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးကို မထိခိုက် အောင် ဆောင်ရွက်သွားဖို့ပြောပါတယ်။ အလားတူမျိုး မိုင်းလားလည်းဖြစ်ပါ တယ်”ဟု ပြောသည်။
UWSA သည် နည်းပညာပိုင်း တွင် ချွတ်ယွင်းချက်ရှိသည်ကို တန်းတူ ရည်တူ ဆက်ဆံမှုမရှိသည့် ခံစား ချက်ကြောင့် တရားဝင်ဖိတ်ကြားခြင်း ဖြစ်သော်လည်း လေ့လာသူအဖြစ်နှင့် သာ ထားသည်ဆိုသည့်နားလည်မှုလွဲမှား သည့် အချက်ကြောင့် ပြန်သွားခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
“သူတို့ကို ကျွန်တော်တို့ တရားဝင် ဖိတ်တာပါ။ ကျွန်တော်တို့ တိုင်းရင်း သား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တွေအားလုံး

၂၀၁၅-၂၀၁၆ အတွက် အာရှဒေသဆိုင်ရာနိုင်ငံအလိုက် စွမ်းဆောင်ရည်အကောင်းဆုံးဘဏ် ကမ္ဘောဇဘဏ်ရရှိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁
အင်္ဂလန်နိုင်ငံ လန်ဒန်မြို့ရှိ Finance Asia အဖွဲ့အစည်းမှ ရွေးချယ် ချီးမြှင့်သည့် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွက် အာရှဒေသဆိုင်ရာ နိုင်ငံအလိုက်စွမ်း ဆောင်ရည်အကောင်းဆုံးဘဏ် Finance Asia: Country Awards for Achievement 2016 ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့တွင် စင်ကာပူ နိုင်ငံ Four Season Hotel ၌ ကျင်းပ ရာ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် တစ်ခုတည်း သော အကောင်းဆုံးဘဏ်ဆုရရှိသည့် Country Awards for Achievement 2016, “Best Bank in Myanmar” ဆုကို ကမ္ဘောဇဘဏ် လီမိတက်မှရရှိခဲ့ပြီး ဆုကို ကမ္ဘောဇဘဏ် လီမိတက် လက်ထောက်အထွေထွေ မန်နေဂျာ ဦးဇော်ဝင်းနှင့် ဒေါ်သီသီအေး တို့က လက်ခံယူကာ ကမ္ဘောဇကုမ္ပဏီ များအုပ်စုမှ အကြီးတန်းအုပ်ချုပ်မှု ဒါရိုက်တာ ဦးညိုမြင့်က ကျေးဇူးတင် စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။ (အပေါ်ယာပုံ)



ပြီး၊ လူမှုအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများတွင် အကောင်းဆုံးဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခြင်း စသည်တို့ကြောင့် ယခုလို ချီးမြှင့်ခံရ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘောဇဘဏ်သည် ၂၀၁၄ မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်များအတွင်းတွင် နိုင်ငံတကာမှ ချီးမြှင့်သော ဘဏ်လုပ် ငန်းဆိုင်ရာအကောင်းဆုံးစွမ်းဆောင် ရည်ဆုများစွာကို ရရှိထားပြီး ယခု ၂၀၁၆ ခုနှစ် ငွေလိုင်လကလည်း အင်္ဂလန် နိုင်ငံ လန်ဒန်မြို့ရှိ Euromoney အဖွဲ့အစည်းကချီးမြှင့်သည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် အတွက် Best Bank in Myanmar ဆုကို တတိယအကြိမ်မြောက် သုံးနှစ် ဆက်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းပြသည်။ ကမ္ဘောဇဘဏ်နှင့် အလားတူ နိုင်ငံ အလိုက် Best bank ဆုများကို တရုတ် ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံမှ ICBC Bank, အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ ICICI Bank, တောင် ကိုရီးယားနိုင်ငံမှ BUSAN Bank, မလေးရှားနိုင်ငံမှ CIMB Bank, စင်ကာပူနိုင်ငံမှ DBS Bank, ထိုင်း နိုင်ငံမှ Kasikorn Bank တို့လည်း ရရှိကြသည်။

Finance Asia အဖွဲ့အစည်း သည် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများတွင် ဘဏ္ဍာ ရေးကဏ္ဍ၌ ဦးဆောင်နေသည့် အဖွဲ့ အစည်းများမှ ပညာရှင်ပုဂ္ဂိုလ်များအား ဖိတ်ခေါ်၍ ဘဏ္ဍာရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု နှင့် ငွေကြေးအရင်းအနှီး၊ ဈေးကွက်ဖြင့် တင်ဆောင်ရာဆွေးနွေးပွဲများ၊ ညီလာခံ များကို အလှည့်ကျ ကျင်းပပေးလျက် ရှိပြီး ဘဏ်လုပ်ငန်းများခေတ်မီတိုးတက် စေရန်နှင့် ငွေကြေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် စေရန် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးနေသည့် အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **သိနိုင်ဦး(မြန်မာစာ)**

ကံထူးရှင်ထွက်ပေါ်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁
အောင်ဘာလေ သိန်းဆွာနဲ့ခွဲမှ (၃၃၂)ကြိမ်အဖြစ် ယနေ့ ထွက်ပေါ်လာသော ဆုပေးများမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်။

အထူးဆုကြီးတစ်ဆု ကျပ်သိန်း ၁၅၀၀	ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း ၃၀၀ ဆုများ
၁၉၇၃၈၀၅	၈-၃၀၆၅၅၀၂၊ ၈-၆၅၅၉၂၂၊ ၈-၆၅၅၉၂၂၊ ၈-၆၅၅၉၂၂၊ ၈-၆၅၅၉၂၂
ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း ၁၀၀၀	ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း ၂၀၀ ဆုများ
၅၄၉၇၀၂၀၊ ၀-၈၅၃၂၇၆	၈-၁၅၅၉၇၅၊ ၈-၇၀၄၇၃၅၊ ၈-၂၆၂၅၈၉၊ ၈-၇၂၆၅၉၂၊ ၈-၃၄၄၀၃၇၊ ၈-၈၁၆၅၅၈၊ ၈-၇၀၃၀၅၅
ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း ၅၀၀ ဆုများ	ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း ၁၀၀ ဆုများ
၈-၁၄၃၃၂၄၊ ၈-၄၃၃၅၅၉၊ ၈-၄၃၃၅၅၉၊ ၈-၆၅၅၉၂၅၊ ၈-၇၅၅၉၂၅၊ ၈-၇၅၅၉၂၅၊ ၈-၇၅၅၉၂၅၊ ၈-၇၅၅၉၂၅၊ ၈-၇၅၅၉၂၅၊ ၈-၇၅၅၉၂၅	၈-၁၅၅၉၇၅၊ ၈-၃၆၆၆၅၅၊ ၈-၃၆၆၆၅၅၊ ၈-၃၆၆၆၅၅၊ ၈-၃၆၆၆၅၅၊ ၈-၃၆၆၆၅၅၊ ၈-၃၆၆၆၅၅၊ ၈-၃၆၆၆၅၅၊ ၈-၃၆၆၆၅၅၊ ၈-၃၆၆၆၅၅

မိုးပိုလာနိုင်
နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁ - ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ စက်တင်ဘာ ၁ ရက် ညနေ ၄ နာရီထုတ်ပြန်ချက်အရ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တောင်ပိုင်းတို့တွင် မုတ်သုံ လေအား အသင့်အတင့်ရှိနေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် မုတ်သုံလေ အားနည်းနေသည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးပိုလာနိုင်သည်။ (မိုး/eel)

မြန်မာနိုင်ငံစာပေထုတ်ဝေသူနှင့်ဖြန့်ချိသူများအသင်းက စုစည်းတင်ပြသော ဩဂုတ် ၂၃ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ ထွက်ရှိသောစာအုပ်စာရင်း

Table with 10 columns: စဉ်, စာရေးသူ, စာအုပ်, ဈေးနှုန်း, ထုတ်ဝေသည့်တိုက်, စာအုပ်အကြောင်းအရာ, ပုံနှိပ်/ဖြန့်ချိသူ, စာအုပ်အကြောင်းအရာ, စာအုပ်အကြောင်းအရာ, စာအုပ်အကြောင်းအရာ. Lists various books and their publishers.

၂၀၁၃ ခုနှစ် စာပေပိမာန်စာမူဆုရစာအုပ် ဖြန့်ချိရောင်းချ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေပိမာန်စာမူဆု ၂၀၁၃ ခုနှစ် စာပေပိမာန်စာမူဆု ဖြန့်ချိရောင်းချအဖွဲ့အစည်းက အနုပညာဆိုင်ရာစာပေ ပထမဆင့်ရ ဒေါက်တာတင်လွင်၏ 'ပုခန်းမြေမှ ပိသုကာနှင့်အနုပညာလက်ရာများ' စာအုပ်ကို ဖြန့်ချိရောင်းချလျက်ရှိသည်။



ဒေါက်တာတင်လွင်၏ 'ပုခန်းမြေမှ ပိသုကာနှင့်အနုပညာလက်ရာများ' စာအုပ်အဖွဲ့အစည်းက အနုပညာဆိုင်ရာစာပေ ပထမဆင့်ရ ဒေါက်တာတင်လွင်၏ 'ပုခန်းမြေမှ ပိသုကာနှင့်အနုပညာလက်ရာများ' စာအုပ်ကို ဖြန့်ချိရောင်းချလျက်ရှိသည်။

အဆိုပါစာအုပ်သည် မြန်မာနိုင်ငံအလယ်ပိုင်းရှိ ပုခန်းဒေသတွင် မြန်မာဘိုးဘွားတို့ ချန်ထားရစ်ခဲ့သော သမိုင်းယဉ်ကျေးမှုအမွေ အနှစ် အနုပညာပိသုကာလက်ရာများ အကြောင်းကို သမိုင်းအမြင်၊ အနုပညာအမြင်ဖြင့် သုတေသနပြုရေးသားထားသည့် စာအုပ် ဖြစ်သည်။ စာရေးသူကိုယ်တိုင် လက်တွေ့ကွင်းဆင်းလေ့လာ၍ ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်၊ ကျောက်စာ၊ မြို့ရိုး၊ စေတီပုထိုးနှင့် နံရံပန်းချီတို့၏ ဓာတ်ပုံ၊ ရုပ်ပုံများဖြင့် ခိုင်မာစွာ ရေးဖွဲ့ထားသည်။

ရောင်းဈေး ၁၂၀၀ ကျပ်ဖြင့် အမှတ် ၅၂၉-၅၃၀ ကုန်သည်လမ်းရှိ စာပေပိမာန်စာအုပ်ဆိုင် ဖုန်း ၀၁-၂၄၉၀၃၀၊ ၀၁-၃၁၀၄၄၈၊ အမှတ် (၁၁-၅၅) သပြေကုန်းဈေး နေပြည်တော်ရှိ စာပေပိမာန်စာအုပ်ဆိုင် ဖုန်း ၀၆၅-၄၁၄၆၆၀၊ ၀၆ လမ်း၊ ၂၁ လမ်းနှင့် ၂၂ လမ်းကြား၊ မန္တလေးမြို့ရှိ စာပေပိမာန်စာအုပ်ဆိုင် ဖုန်း ၀၂-၃၀၁၆၆၆ နှင့် မြို့အသီးသီးရှိ စာပေပိမာန်စာအုပ်ဆိုင်များထံတွင် ဆက်သွယ်ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်းနှင့် လက်ကားမှာယူလိုပါက အမှတ် ၅၂၉-၅၃၀၊ ကုန်သည်လမ်းရှိ စာပေပိမာန်စာအုပ်ဆိုင် ဖုန်း ၀၁-၂၄၉၀၃၀၊ ၃၁၀၄၄၈ သို့ ဆက်သွယ်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ရေဘေးသင့်ဒေသများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁

မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ် နာယကဒေါ်နီနီဝင်း၊ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ သက်သက်စင်နှင့် ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် များသည် ရေဝေတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုသိမ် မြို့၊ ဟင်္သာတမြို့နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်မြို့တို့မှ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ အလုပ်အမှုဆောင်များ၊ ခရိုင် မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ များနှင့်တွေ့ဆုံကာ ရေဘေးသင့်ဒေသ များအတွက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဝိုင်းဝန်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန နှင့်အတူ မိမိတို့ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့က ပါဝင်ဆောင်ရွက်မည့် ရေဘေးသင့် ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများနှင့် ရေဘေး သင့်ကျေးရွာများသို့ စိတ်လူမှုရေးဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးမှုများ၊ နောက်ဆက်တွဲပြန်လည် ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင် ရွက်မည်ဖြစ်၍ သက်ဆိုင်ရာဒေသရှိ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့များက ပူးပေါင်း



ဆောင်ရွက်ပေးရန် မှာကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ် က ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းဆောင် ရွက်နိုင်ရန် အလှူငွေများပေးအပ်ရာ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသမီး ရေးရာအဖွဲ့သို့ ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ နှင့် ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး ပြည်ခရိုင် အမျိုးသမီး ရေးရာအဖွဲ့သို့ ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ စုစုပေါင်း ငွေကျပ်သိန်း ၂၀၀ ပေးအပ် လှူဒါန်းခဲ့ပြီး လိုအပ်သောထောက်ပံ့ ပစ္စည်းများပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ (သတင်းစဉ်)

စာပေမြင့်မှ လူမျိုးတင့်မည်

Table with 3 columns and 5 rows containing various notices and advertisements. Includes text like 'ဖခင်အမည်မှန်', 'မိဘအမည်မှန်', 'မိခင်အမည်မှန်', 'ပျောက်ဆုံးကြောင်း', 'ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း', 'ပျောက်ဆုံးကြောင်း', 'ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း', 'ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း', 'ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း'.

စေ့စပ်ကြောင်းလမ်းပြီးစီးခြင်း
မြစ်ကြီးနားမြို့နေ
ဒုဗိုလ်မှူးကြီးမျိုးဆွေ (ငြိမ်း)- ဒေါ်နီနီစိန်အေးတို့၏သားကြီး
ဗိုလ်မှူးသန့်ဇော်လင်း
ဆားမော်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့နေ
ဗိုလ်ကြီးမောင်စန်း(ငြိမ်း)- ဒေါ်သက်ထားနုတို့၏
တစ်ဦးတည်းသောသမီး
ဒေါက်တာခိုင်မာစန်း (ရတနာပုံတက္ကသိုလ်)
တို့အား ၃၁-၈-၂၀၁၆ရက် နံနက် ၁၀နာရီတွင် ဒုဗိုလ်မှူးကြီးတင်ထွန်း
(ငြိမ်း)၊ ဒုဗိုလ်မှူးကြီးစိုးသိန်း (ငြိမ်း)၊ ဗိုလ်ကြီးတင်ဝင်း(ငြိမ်း)တို့၏
ရှေ့မှောက်တွင် စေ့စပ်ကြောင်းလမ်းပြီးစီးပါကြောင်း။
နစ်ဖက်မိဘများနှင့်
ဗိုလ်မှူးသန့်ဇော်လင်း - ဒေါက်တာခိုင်မာစန်း

မွေသူခမဟာစည်သာသနာရိပ်သာ
ဝါတွင်းလစဉ် (၇) ရက်
တရားစခန်းပွဲ
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဗိုလ်ချုပ်ပြတိုက်လမ်း၊
ရွှေကြက်ယက်ကျောင်းတိုက်ဝင်း၊ မွေသူခမဟာစည်သာသနာရိပ်သာ၌
ဒေါက်တာ ကိတ္တိသာရ (ချောင်းဦးဆရာတော်) မှ ဝါတွင်းကာလ လစဉ်
(၇)ရက်တရားစခန်းကို ၁၁-၉-၂၀၁၆ရက်မှ ၁၇-၉-၂၀၁၆ရက်အထိ၊
၁၁-၁၀-၂၀၁၆ရက်မှ ၁၇-၁၀-၂၀၁၆ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍
တရားထုတ်လိုသူများ ဖုန်း-၀၉-၅၀၀၅၀၅၀၅၊ ၀၉-၃၀၀၉၄၉၉၉၊
၀၉-၇၈၉၂၈၁၈၁၊ ၀၉-၄၂၀၁၁၀၅၆၀၅၆ သို့ စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါ
သည်။
စနေ၊ တနင်္ဂနွေအားလပ်ရက်များ သောကြာလာ တနင်္ဂနွေပြန်
အားထုတ်နိုင်ပြီး နေ့ယောဂီအဖြစ်လည်း အားထုတ်နိုင်ပါသည်။
အသက်အရွယ်ကြီးသူများ ဦးစားပေး၍
စခန်းဝင်ကြေးပေးသွင်းစရာမလိုပါ။

ထောက်ကြံ့နယ်မြေအတွင်း လေးလောင်းပြိုင်လူသတ်မှု ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ သတင်းထုတ်ပြန်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၁

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် ထောက်ကြံ့နယ်မြေအတွင်း ဩဂုတ် ၂၀ ရက်က လူလေးဦးရက်စက်စွာ အသတ်ခံရမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သေဆုံးသူ အသတ်ခံရမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သေဆုံးသူ ဒုတိယရဲအုပ်(ဦးမိုး) ဦးစီးအဖွဲ့၏အဖွဲ့ဝင် ဒေါ်ချယ်ရီပိုင်၏ လက်ကိုင်ဖုန်းဖြင့် ရိုက်ထားသည့် မသင်္ကာဖွယ်ရာ အမျိုးသားသုံးဦး၏ဓာတ်ပုံကို ရဲအဖွဲ့က ထုတ်ပြန်ထားသော်လည်း ယင်းဓာတ်ပုံနှင့်ပတ်သက်၍ မည်သူမည်ဝါဖြစ်နိုင်ကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်မှုကိုမရရှိသေးကြောင်း သိရသည်။

ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးရှိ သတင်းများလက်ခံသည့် 199 Call Centre၊ ဖုန်း - ၁၉၉၊ ၀၀-၂၃၂၃၉၉ တို့သို့ ဆက်သွယ်သတင်းပေးပို့ခြင်းဖြင့် ပူးပေါင်းကူညီပေးကြရန်နှင့် သတင်းပေးပို့သူ၏လုံခြုံရေးကို အထူးလျှို့ဝှက်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဩဂုတ် ၂၉ ရက်က ထုတ်ပြန်ထားသည်ကို တွေ့ရသည်။

သင်္ကာဖွယ်ရာ ရဲမှူးကြီးမျိုးဆွေက “လူမှုကွန်ရက်မှာတက်လာတဲ့ လူနစ်နစ်နစ်ဆိုတာက လှိုင်းသာယာမြို့နယ်က အမျိုးသားနစ်နစ်နစ်ပါ။ သက်ဆိုင်ရာနယ်မြေရဲစခန်းမှာ ရဲအဖွဲ့ပုံစံဥပဒေနဲ့ ရှိနေသူတွေဖြစ်တယ်။ ခံခံလက်မှတ် လာရောက် ရေးထိုးနေရတဲ့သူတွေ ဖြစ်တယ်။ နောက် မြဝတီနယ်စပ်မှာ သုံးဦးထဲက တစ်ဦးကိုမိတ်ဆက်တာလည်း မမှန်ပါဘူး” ဟု ဆိုခဲ့သည်။

သွားနိုင်တာပေါ့” ဟု ဩဂုတ် ၃၀ ရက်က မီဒီယာများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ်က သုံးသပ်ပြောကြားမှု ရှိခဲ့သည်။

ဘဏ်သို့ ငွေကျပ်တစ်သောင်းတန် အတုများ ငွေလွှဲအပ်ပြုလုပ်သူအား ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးနေ

မင်းဘူး စက်တင်ဘာ ၁

မင်းဘူးမြို့၌ စက်တင်ဘာ ၁ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ဘဏ်သို့ ငွေကျပ်တစ်သောင်းတန် အတု လာရောက်လွှဲအပ်သူ အမျိုးသား တစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးအရေးယူထားကြောင်း မင်းဘူးမြို့မရဲစခန်းမှ သိရသည်။



နိုင်ငံသားစစ်စစ်ရေးကတ် တစ်ခုတို့အား တွေ့ရှိ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အမြန်လမ်းမကြီးတွင် သတ်မှတ်အမြန်နှုန်း ကျော်လွန်မောင်းနှင်သော မော်တော်ယာဉ်များအား ယနေ့မှစ၍ ဖမ်းဆီးအရေးယူ



နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁ ရန်ကုန်-မန္တလေးအမြန်လမ်းမကြီးတွင် သတ်မှတ်အမြန်နှုန်း ကျော်လွန်မောင်းနှင်သော မော်တော်ယာဉ်များကို ပညာပေးကာလကျော်လွန်၍ ယနေ့မှစ၍ ဖမ်းဆီးအရေးယူလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

နေပြည်တော်တိုးတက် (စီလမ်းဆုံ) တွင် အမြန်လမ်းမကြီးပို့ စုမှူးရန်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း ဦးစီး၍ တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပူးပေါင်းအဖွဲ့ဝင်များသည် လည်းကောင်း သတ်မှတ်အမြန်နှုန်းထက် ပိုမိုမောင်းနှင်သော မော်တော်ယာဉ် ၃၇ စီးအား ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးပြီး ဧမ္မာသီရိမြို့နယ် မော်တော်ယာဉ် စည်းကမ်းတရားရုံးသို့ တရားစွဲတင်ပို့ခဲ့သည်။

ရန်ကုန်-မန္တလေးကားလမ်းဖြတ်ကူးသူ ကုန်တင်ယာဉ်တိုက်၍ သေဆုံး

တောင်ငူ စက်တင်ဘာ ၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့နယ် ကျွန်းကုန်းကျေးရွာတောင်ဘက် ၆ မိုင်ခန့်အကွာ ငါးဖယ်အင်းကျေးရွာအုပ်စု ကြံတောကျေးရွာအနီး ရန်ကုန်-မန္တလေးကားလမ်းတွင် ဩဂုတ် ၃၁ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲက ကားလမ်းဖြတ်ကူးသူ အမျိုးသားတစ်ဦး ၂ ဘီးကုန်တင်ယာဉ်တိုက်မိ၍ သေဆုံးသွားခဲ့သည်။

အဆိုပါယာဉ်တိုက်မှုသတင်းအရ ကျွန်းကုန်းနယ်မြေရဲစခန်း စခန်းမှူးရဲအုပ် တင်လင်းနှင့်အဖွဲ့က သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ ရန်ကုန်-မန္တလေးကားလမ်း မိုင်တိုင် (၁၇၉/၃-၄) ကြား၌ ကားလမ်းအတိုင်း မြောက်မှတောင်သို့ ထွန်းပိုင် (၂၂ နှစ်) စမ်းကြိုးရပ်ကွက် မော်လမြိုင်မြို့နေသူ မောင်းနှင်လာသော 1M/..... ဟီးနိုး ၁ ဘီးယာဉ်သည် အခင်းဖြစ်နေရာအရောက် ကားလမ်းအနောက်မှ အရှေ့ဘက်သို့ ရုတ်တရက်လမ်းဖြတ်ကူးသူ ဇော်ထိုက် (၃၃ နှစ်) ငါးဖယ်အင်းအုပ်စု အင်းကျေးရွာ နေသူအား တိုက်မိခဲ့ရာ ရရှိသောဒဏ်ရာများဖြင့် နေရာတွင်သေဆုံးသွားခဲ့ပြီး ကျွန်းကုန်းနယ်မြေရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။

စိတ်ကြွေးသွပ် ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁ မူးယစ်တစ်ဖွဲ့စု (၂၅) တောင်ကြီးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပိုင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် တောင်ကြီးမြို့ ကျောင်းကြီးစုရပ်ကွက် နယ်မြေ (၁၀) ဇီပဝါလမ်း အိမ်အမှတ် (၆/၂၂) နေ ပြည်မြို့အောင်၏ နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ ဇော်မျိုးထွန်းအားတွေ့ရှိရပြီး စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၅၄၀၀ ဖမ်းဆီးရမိသည်။

ထိုအတူ မူးယစ်တစ်ဖွဲ့စု (၅) တောင်ကြီးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပိုင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် တောင်ကြီးမြို့အထွက်၊ ၄ မိုင် ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတွင် တိုင်းမှ တောင်ကြီးဘက်သို့ မောင်းနှင်သော မောင်းနှင်ပြီး မင်းခန့် လိုက်ပါလာသည့် မော်တော်ယာဉ်ကိုရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀ သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ ကိုရဲ

ကိုလွင်(ဆွာ)

ဖခင်အမည်မှန် ပုသိမ်ခရိုင်၊ ကျောင်းကုန်းမြို့၊ အမက(မူလ) စစ်ကိုင်းဒေသခံ၊ စတုတ္ထတန်းမှ မောင်ကျော်စင်ထက်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးကျော်အောင်မိုး၊ ၁၄၄/ကကန(နိုင်) ၀၁၀၃၈၁ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးကျော်အောင်မိုး

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မုံရွာမြို့ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

ရွှေတောင်မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

အမည်မှန် မွန်ပြည်နယ်၊ ပေါင်မြို့နယ်၊ အထက(ပေါင်) တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း (D)မှ မနှင်းလှလှိုင်၏ အမည်မှန်မှာ မနှင်းနှင်းဝေ ဖြစ်ပါသည်။ မနှင်းနှင်းဝေ

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း ဦးခင်မောင်လင်း ၁၂/သယက(နိုင်) ၁၂၀၉၅၈ နှင့် ဒေါ်မြင့်မြင့်ချို ၁၂/သယက(နိုင်) ၀၂၂၆၂၃ တို့၏ သားဖြစ်သူ မောင်ကျော်စင်ထက်လင်း ၁၂/သယက(နိုင်) ၀၃၇၈၇၆၆၆၆ မိသားစု၏ ဆိုဆုံးမမှုကိုအတိုင်းအတာ မိသားစုအား စိတ်ဆင်းရဲအောင် အမျိုးမျိုးပြုလုပ်နေပါသဖြင့် ယနေ့မှစ၍ သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်ပါသည်။

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ကုန်သွယ်ရေးစခန်း(ထီးစီး) တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

မွေးသက္ကရာဇ်မှန် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကသာခရိုင်၊ ဇနီးမောင်နှံမြို့နယ်၊ မိတ္ထီလမြို့၊ ခရမ်းမိတ်ကျေးရွာနေ ဦးထွန်းလင်း၏ သမီး မသီသီဦး ၅/မမန(နိုင်) ၀၇၂၉၅၈၏ မွေးသက္ကရာဇ်မှန်မှာ ၂၈-၃-၁၉၉၉ ဖြစ်ပါကြောင်း။ မသီသီဦး

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း ဦးခင်မောင်လင်း ၁၂/သယက(နိုင်) ၁၂၀၉၅၈ နှင့် ဒေါ်မြင့်မြင့်ချို ၁၂/သယက(နိုင်) ၀၂၂၆၂၃ တို့၏ သားဖြစ်သူ မောင်ကျော်စင်ထက်လင်း ၁၂/သယက(နိုင်) ၀၃၇၈၇၆၆၆၆ မိသားစု၏ ဆိုဆုံးမမှုကိုအတိုင်းအတာ မိသားစုအား စိတ်ဆင်းရဲအောင် အမျိုးမျိုးပြုလုပ်နေပါသဖြင့် ယနေ့မှစ၍ သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်ပါသည်။

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ကုန်သွယ်ရေးစခန်း(ထီးစီး) တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

ဖခင်အမည်မှန် မြင်းခြံမြို့၊ အထက(၁) တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း (H)မှ မောင်ခန့်ထက်ကို၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးဇော်လင်း ၈/ရစက(နိုင်) ၀၅၆၇၈၄ ဖြစ်ပါသည်။

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း မင်းဘူး(စက)မြို့ ဧယုဒသီရိရပ်ကွက်နေ မောင်ဇော်ဇော်ထွန်းသည် ဖခင်ကို အကြိမ်ကြိမ်စိတ်ဆင်းရဲအောင်ပြုလုပ်ပြီး မိမိဆန္ဒအလျောက်အခွင့်အလမ်း ဆင်းသွားပါ၍ သားအဖြစ်မှ စွန့်လွှတ်လိုက်ပါသည်။

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ကုန်သွယ်ရေးစခန်း(ထီးစီး) တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

ဖခင်အမည်မှန် မြင်းခြံမြို့၊ အထက(၁) တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း (H)မှ မောင်ခန့်ထက်ကို၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးဇော်လင်း ၈/ရစက(နိုင်) ၀၅၆၇၈၄ ဖြစ်ပါသည်။

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း မင်းဘူး(စက)မြို့ ဧယုဒသီရိရပ်ကွက်နေ မောင်ဇော်ဇော်ထွန်းသည် ဖခင်ကို အကြိမ်ကြိမ်စိတ်ဆင်းရဲအောင်ပြုလုပ်ပြီး မိမိဆန္ဒအလျောက်အခွင့်အလမ်း ဆင်းသွားပါ၍ သားအဖြစ်မှ စွန့်လွှတ်လိုက်ပါသည်။

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ကုန်သွယ်ရေးစခန်း(ထီးစီး) တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

ငွေဖြည့်လိုက်တိုင်း

facebook နဲ့ Viber



စိတ်ကြိုက်

Free*

ခါတ်ပုံ / ဗီဒီယိုအပါအဝင်



စာရင်းသွင်းခပေးရန်မလိုဘဲ အခမဲ့



ပုံသေမြန်နှုန်းမြင့်အင်တာနက် speed



ခါတ်ပုံ၊ ဗီဒီယိုတွေ စိတ်ကြိုက်တင်၊ စိတ်ကြိုက်ကြည့်



sticker, emoji တွေနဲ့ စိတ်ကြိုက် CHATTING



အခုပဲစာရင်းသွင်းဖို့
***365*3#**
ကိုဖုန်းခေါ်ဆိုပါ။



* အသေးစိတ်အချက်အလက်များနှင့် လိုက်နာရမည့်သတ်မှတ်ချက်များကို www.telenor.com.mm တွင် ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အကြီးမားဆုံးအင်တာနက်ကွန်ရက်



WAVE money

YOMA BANK
The Responsible Bank.



လွယ်ကူ၊ လျင်မြန်ငွေလွှဲရန်

JOIN THE LUCKY DRAW NOW!



NEW MITSUBISHI CAR

500,000 MMK

SONY 48" LED TV

SAMSUNG S7 EDGE 32 GB

Wave Money ဆိုင်သို့သွားပြီး (သို့) Wave Money App နဲ့ ငွေလွှဲ၊ ငွေထုတ်ရင်း Lucky Draw အစီအစဉ်မှာ ပါဝင်ဆင်နွှဲလိုက်ပါ။



အသေးစိတ်အချက်အလက်များအတွက် အချိန်မရွေးခေါ်ဆိုမေးမြန်းရန်
တယ်လီနောအသုံးပြုသူများ - ၉၀၀၁
တယ်လီနောအသုံးမပြုသူများ - ၀၉၇၉၀၀၀၉၀၀၀



ပရိုမိုးရှင်းအစီအစဉ်များ ပိုမိုသိရှိနိုင်ရန်
Facebook.com/WaveMoney
တွင်ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကံစမ်းမဲအစီအစဉ်

- Wave Money ရဲ့ကံစမ်းမဲအစီအစဉ်ကို Digital Money Myanmar Limited မှ (၄၅)ရက်ကြာ ပြုလုပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။
- ဆုမဲများအနေဖြင့် Mitsubishi Car ကားအသစ် 1စီး၊ Sony LED 48" တီဗွီ 2 လုံး၊ Samsung S7 Edge 32 GB ဖုန်း 2 လုံးနှင့် Wave အကောင့်ထဲထည့်ပေးမယ့် E-money 5 သိန်းစီတို့ ပါဝင်ပါတယ်။
- Wave ဆိုင်ငွေလွှဲမှုဖြစ်စေ၊ Wave အကောင့်မှဖြစ်စေ Wave Money ဖြင့် မည်သည့်လုပ်ငန်းစဉ်ကိုမဆို ပြုလုပ်ပြီး ကံစမ်းမဲ အစီအစဉ်မှာ ပါဝင်နိုင်ပါတယ်။ အကျုံးဝင်သော လုပ်ငန်းစဉ်များ - ငွေသွင်းခြင်း၊ ငွေထုတ်ခြင်း၊ ငွေလွှဲခြင်း၊ ငွေလက်ခံခြင်းနှင့် ဖုန်းငွေဖြည့်ခြင်း။
- ကံထူးရှင်များကို ဖုန်းဆက်အကြောင်းကြားသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။
- ကံစမ်းမဲအစီအစဉ်အသေးစိတ်အချက်အလက်များအတွက် Wave Money Facebook Page facebook.com/WaveMoney မှာ ဝင်ရောက်လေ့လာနိုင်ပါတယ်။



သောကြာနေ့တိုင်းမှာ

ငွေဖြည့်ပြီး



ရယူလိုက်ပါ။

- သောကြာနေ့တွင် E-Topup ဖြင့် ငွေဖြည့်ပြီး အပိုဆုနှစ်မျိုး ရယူလိုက်ပါ။
- MPT ၏ Prepaid GSM/WCDMA ဖိုဘိုင်းဖုန်း အသုံးပြုသူများအားလုံးဝယ်ယူအသုံးပြုနိုင်ပါသည်။ (Data အပိုဆုများသည် ရွေးသော အသုံးပြုသူများအတွက်သာ)
- အပိုဆုငွေများဖြင့် MPT ဖိုဘိုင်းဖုန်းများအချင်းချင်း ဖုန်းခေါ်ဆိုခြင်းနှင့် စာတိုပေးပို့ခြင်း၊ အင်တာနက် အသုံးပြုခြင်းများ ပြုလုပ်နိုင်ပါသည်။
- အပိုဆုငွေများကို ငွေဖြည့်သွင်းသည့်နေ့မှစတင်၍ (၇)ရက်အတွင်း အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။
- Data အပိုဆုများကို ငွေဖြည့်သွင်းသည့် သောကြာနေ့မှစတင်၍ တနင်္ဂနွေနေ့အထိ အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

ငွေဖြည့်ပမာဏ	ငွေဖြည့်ကတ်ဖြင့် (အပိုဆု)	E-Topup ဖြင့် (အပိုဆု)
1,000 Ks	20 MB	20 MB + 100 Ks
3,000 Ks	80 MB	80 MB + 500 Ks
5,000 Ks	150 MB	150 MB + 1,250 Ks
EVERY 10,000 Ks	400 MB	400 MB + 3,000 Ks

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက

www.mpt.com.mm

www.facebook.com/mptofficialpage

MPTOFFICIAL



CALL CENTER 103

call free 24 hours everyday

နေ့စဉ်

E-Topup

ဖြင့် ငွေဖြည့်ပြီး



ရယူလိုက်ပါ။

ငွေဖြည့်ပမာဏ	E-Topup ဖြင့် (အပိုဆု)
1,000 Ks	100 Ks
3,000 Ks	500 Ks
5,000 Ks	1,250 Ks
EVERY 10,000 Ks	3,000 Ks

- MPT ၏ Prepaid GSM/WCDMA ဖိုဘိုင်းဖုန်း အသုံးပြုသူများအားလုံးဝယ်ယူအသုံးပြုနိုင်ပါသည်။
- အပိုဆုငွေများဖြင့် MPT ဖိုဘိုင်းဖုန်းများအချင်းချင်း ဖုန်းခေါ်ဆိုခြင်းနှင့် စာတိုပေးပို့ခြင်း၊ အင်တာနက် အသုံးပြုခြင်းများ ပြုလုပ်နိုင်ပါသည်။
- အပိုဆုငွေများကို ငွေဖြည့်သွင်းသည့်နေ့မှစတင်၍ (၇)ရက်အတွင်း အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။
- ဩဂုတ်လ(၁၂)ရက်နေ့မှ စက်တင်ဘာလ(၁၂)ရက်နေ့အထိ အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက

www.mpt.com.mm

www.facebook.com/mptofficialpage

MPTOFFICIAL



CALL CENTER 103

call free 24 hours everyday

“ဝ”ပြည် သွေးစည်းညီညွတ်ရေးအဖွဲ့ (UWSA) နှင့် ပတ်သက်၍ ၁၀ ဦးကော်မတီအစည်းအဝေးထိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြား

သတင်း - ရဲခေါင်ညွန့် ၊ ဓာတ်ပုံ-ဖိုးထောင်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁

ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁)ရာစုပင်လုံ ဒုတိယနေ့အစည်းအဝေးအပြီးတွင် ဒုတိယပိုင်းချုပ်ကြီးခင်ဇော်ဦး (ငြိမ်း)၊ ဦးလှမောင်ရွှေ၊ ဒေါက်တာ ဆလင်းလျှန်၊ မှူးမှူးဆာခေါင်း၊ ဦးဇော်ဌေးနှင့် ဦးစိုင်းကျော်ညွန့်တို့က ယနေ့ပြုလုပ်သည့်အစည်းအဝေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်သည်။ (ယာပုံ)

ဒေါက်တာ ဆလင်းလျှန်မှူးမှူးဆာခေါင်းက “ဒီနေ့က ပါတီတွေနဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ မှုနဲ့ ပေါ်လစီကို တင်ပြတဲ့အပိုင်းပါ။ တင်ပြတဲ့အထဲမှာ အားလုံးကို ဖြည့်ကြည့်ရင် တူညီတဲ့အချက်က ငြိမ်းချမ်းရေးကို လိုလားတယ်ဆိုတဲ့အချက်ပါ။ NCA မှာပါတဲ့အတိုင်း ဒီမိုကရေစီနဲ့ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်ကြမယ်ဆိုတာလည်း တူညီတဲ့အပိုင်းပါ။ အားလုံးပါဝင်ရေးမူကိုလည်း အားလုံးထောက်ခံပါတယ်။ ညီလာခံမှာ မပါနိုင်သေးတဲ့ ညီနောင်တိုင်းရင်းသား သုံးဖွဲ့အတွက် ဝိုင်းဝန်းကြီးပမ်းကြဖို့ တိုက်တွန်းတာတွေရှိတယ်” ဟုပြောသည်။

“ဝ”ပြည်သွေးစည်းညီညွတ်ရေးအဖွဲ့ (UWSA) သည် ယနေ့ညီလာခံတွင် စာတမ်းတင်သွင်း ဖတ်ကြားခြင်းမပြုဘဲ အစည်းအဝေးမှ ပြန်သွားခဲ့သည်။ ယင်းကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ၁၀ ဦး ကော်မတီအစည်းအဝေးထိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးမှ တင်သွင်းလာသည့် စာတမ်းများကို စုစည်း၍ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနက စာအုပ်ထုတ်ဝေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဦးဇော်ဌေးထံမှ သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၁



ပြောင်းရွှေ့မည့် အမျိုးသားစာကြည့်တိုက် ပြုပြင်ရေးလုပ်ငန်းများစတင်

အလက်စကာ၌ လေယာဉ်နှစ်စင်းတိုက်မိ ခရီးသည်ငါးဦးသေဆုံး
၀၁ - ၁၀



သတင်း-မြင့်မောင်စိုး ၊ ဓာတ်ပုံ - တင်စိုး (မြန်မာ့အလင်း)

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၁

အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်ကို ပြည်သူ့အများ ဖတ်ရှုလေ့လာနိုင်ရန်အတွက် ရန်ကုန်မြို့တွင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့သွား မည်ဖြစ်ရာ ပြောင်းရွှေ့မည့်ကုန်သည်လမ်းနှင့် ၃၁ လမ်းထောင့်ရှိ ရေနံရုံးချုပ်အဆောက်အအုံကို ပြင်ဆင်မွမ်းမံမှုများ စတင်ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းအောင်က ပြောသည်။

“တက္ကသိုလ်များ ပဟိုစာကြည့်တိုက်၊ အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်ဆိုပြီးရှိပါတယ်။ အမျိုးသား စာကြည့်တိုက်က နေပြည်တော်မှာ ပြောင်းရွှေ့သွားတာဖြစ်လို့ တချို့တစ်ဝက်ကျန်ပါတယ်။ ကျန်တဲ့အစိတ်အပိုင်းကို ရန်ကုန်မြို့ရှိ လူသွားလူလာများတဲ့မြို့ထဲကို အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်ကို ပြောင်းဖို့ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာမှာ ဒီကနေ့စက်တင်ဘာ ၁ ရက်မှာ ကုန်သည်လမ်းနှင့် ၃၁ လမ်းထောင့်ရှိ ရေနံရုံးချုပ် အဆောက်အအုံအဟောင်းကို ပုံဆွဲတာတွေ၊ တိုင်းတာတာတွေ စတင်လုပ်ဆောင်မယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဒီအဆောက်အအုံကို ၁၉၀၆ ခုနှစ်က စဆောက်တာဖြစ်တဲ့အတွက် သက်တမ်းအားဖြင့် နှစ် ၁၀၀ ရှိနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ ငါးထပ်အဆောက်အအုံဖြစ်တဲ့အတွက် အထပ်လိုက်၊ အလွှာလိုက်ပြုပြင်မှုတွေဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပြုပြင် ဆောက်လုပ်မှာကတော့ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနကဖြစ်ပါတယ်။ တစ်နှစ်အတွင်း ပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်ကို ပြောင်းရွှေ့သွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းအောင်က ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တက္ကသိုလ်စိန်ရတုခန်းမ၌ ကျင်းပသော မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်အသင်းရုံးခန်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားသည်။

အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်၏ အဓိကတာဝန်သည် တစ်နိုင်ငံလုံးနှင့်သက်ဆိုင်သော စာပေများကို စုဆောင်းထိန်းသိမ်းသွား ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် သုတေသနပညာရှင်များဖတ်ရှုလေ့လာနိုင်ရန် စီစဉ်ပေးရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ရှားပါးစာအုပ်နှင့် ပေပုရိုက်မူရင်းများကို နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်၌ သိမ်းဆည်းထားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူများအနေဖြင့် ဖတ်ရှုလေ့လာလိုပါက အစ်ဂျစ်တယ်စနစ်ဖြင့် Screen ပေါ်တွင် ကြည့်ရှုနိုင်မည့်အပြင် ပရင်တာဖြင့်စာရွက်ထုတ်ယူကြည့်ရှုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မူရင်းစာအုပ်နှင့် ပေပုရိုက်များသည် ကြွပ်ဆတ်နေပြီဖြစ်၍ အများပြည်သူအား ကြည့်ရှုခွင့်ပြုရန် မဖြစ်နိုင်တော့ကြောင်း၊ ယင်းရှားပါးစာပေများကို စနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းထားမည်ဖြစ်ကြောင်း ငှင်းက ပြောကြားသည်။

စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၅

ဘဏ်သို့ ငွေကျပ် တစ်သောင်းတန် အတုများ ငွေလွှဲအပ် ပြုလုပ်သူအား ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးနေ
၀၁ - ၁၃

(၂၉) ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲအတွက် မြန်မာအမျိုးသမီး အသင်းလေ့ကျင့်
၀၁ - ၁၄

ရန်ကုန်မြို့၊ ကုန်သည်လမ်းနှင့် ၃၁ လမ်း ထောင့်ရှိ ရေနံရုံးချုပ်အဆောက်အအုံကို တွေ့ရစဉ်

HOT LINE - 09-787878749, 787878729

ALPHA CEMENT | **အယ်လ်ဖာ အိတ်စီဇော့**

တစ်ရက်လျှင် သိလပ်မြေ တန်ချိန် (၇ သိန်း) ထုတ်လုပ်သော ကမ္ဘာ့ထုတ်လုပ်မှု ပထမ ဖြစ်သည့် CONCH ကုမ္ပဏီ မှ မြန်မာပြည် တွင်ထုတ်လုပ်သည့်